
ZAPISNIK O RADU SA 

11. RADNE SJEDNICE  SKUPŠTINE KANTONA  SARAJEVO
ODRŽANE U  PONEDJELJAK, 15.07.2019. GODINE 

SA POČETKOM RADA U 10,00 SATI

1



Predsjedavajući  Skupštine  Elmedin  Konaković  (U  daljem  tekstu:  predsjedavajući)  je
pozdravio sve prisutne i otvorio 11. Radnu  sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo.

Prema evidenciji Službe, sjednici prisustvuje 30 zastupnika, što je dovoljan broj za punovažan
rad i odlučivanje.

Izostanak sa ove sjednice opravdali su: Sabahudin Delalić, Haris Pleho, Hamed Aljović, Amel
Mekić a kašnjenje je najavila naša kolegica Bibija Kerla. 

Sjednici su prisustvovali zastupnici/zastupnice:

SDA - STRANKA DEMOKRATSKE AKCIJE 
1. Jasmina Bišćević-Tokić
2. Samra Ćosović-Hajdarević 
3. Aljoša Čampara
4. Mirza Čelik
5. Mahir Dević
6. Amra Hasagić
7. Admela Hodžić
8. Smiljana Viteškić

POLITIČKA ORGANIZACIJA "NAROD I PRAVDA"
1. Vedran Jakupović
2. Elmedin Konaković
3. Danijela Kristić
4. Arijana Memić
5. Elvedin Okerić

POLITIČKA ORGANIZACIJA GRAĐANA "NAŠA STRANKA"
1. Vildana Bešlija 
2. Neira Dizdarević
3. Vibor Handžić
4. Damir Marjanović
5. Elvis Vreto

SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA BOSNE I HERCEGOVINE
1. Srna Bajramović Srna
2. Igor Stojanović
3. Samir Suljević

SAVEZ ZA BOLJU BUDUĆNOST BIH – FAHRUDIN RADONČIĆ
1. Jasna Duraković
2. Zvonko Marić 
3. Dževad Poturak
4. Bilsena Šahman

DEMOKRATSKA FRONTA
1. Senad Hasanović
2. Bibija Kerla
3. Sead Milavica
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NEZAVISNA BOSANSKOHERCEGOVAČKA LISTA
1. Amra Junuzović-Kaljić

SAMOSTALNI ZASTUPNICI/ZASTUPNICE:
1. Damir Nikšić
2. Fahrudin Pecikoza 

Prijedlog dnevnog reda 11. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo utvrdio je Kolegij
Skupštine na sjednici održanoj dana 03.07.2019.godine.

Prije  prelaska  na  utvrđivanje  Dnevnog reda  predsjedavajući  Konaković  je  podsjetio  da  u
skladu  sa  odredbama  člana  161.  Poslovnika  Skupštine  Kantona  Sarajevo  o  prijedlozima
zakona po hitnom postupku, Skupština odlučuje kao o prethodnom pitanju prije utvrđivanja
dnevnog reda sjednice.
U okviru prethodnog postupka uslijedilo  je  razmatranje  Prijedloga  zakona o izmjenama i
dopunama zakona o nabavljanju, držanju i nošenju oružja i municije, po hitnom postupku.

Ministar unutrašnjih poslova Admir Katica je podnio uvodne napomene kako slijedi: „Dakle
postojeći  Zakon  o  nabavljanju,  držanju  i  nošenju  oružja  i  municije  donijela  je  Skupština
Kantona Sarajevo na sjednici održanoj 20.12.2017.godine  i isti je objavljen u “Službenim
novinama Kantona Sarajevo”, broj 1/18, a stupio je na snagu osam dana od dana objavljivanja
tj. 12.01.2018. godine. Predlažem hitnu proceduru iz razloga što postoji neodložna potreba za
uređenjem ove oblasti  kako bi građani  Kantona Sarajevo mogli  ostvarivati  prava iz  ovog
Zakona jer trenutno imamo situaciju da zbog nemogućnosti provođenja praktične obuke nije
moguće izvršiti odobrenje nabavke oružja građnima koji su podnijeli zahtjev i ispunjavaju
uslove propisane zakonom. Dakle postoji situacija u kojoj trenutni Zakon koji je na snazi je
praktično nije ga moguće implementirati u praksi, građani ne ostvaruju pravo na nabavku,
nođenje i držanje oružja.  Kako bi ispoštovali  transparentnost  kao i  izvršili  konsultacije  sa
zainteresovanim organima i organizacijama u radnu grupu za izradu izmjena i dopuna ovog
Zakona su pored predstavnika  MUP-a i  UP, uključeni  predstavnici  Komisije  za sigurnost
Kantona  Sarajevo,  koja  je  inicijator  ovih  izmjena  i  predstavnici  Saveza  za  praktično
streljaštvo  Kantona  Sarajevo.  Uz  napomenu  da  se  sve  predložene  izmjene  i  dopune
jednoglasno usvojene od strane članova radne grupe. Sve navedeno ukazuje da nema smetnje
da se izmjene i dopune ovog Zakona donesu u hitnoj proceduri.”

PRIJAVLJENIH  ZA  PITANJA  O  PROCEDURI  DONOŠENJA  OVOG  ZAKONA
NIJE BILO PA JE PREDSJEDAVAJUĆI POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE
DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU DA SE PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I
DOPUNAMA  ZAKONA  O  NABAVLJANJU,  DRŽANJU  I  NOŠENJU  ORUŽJA  I
MUNICIJE DONESE PO HITNOM POSTUPKU.

SKUPŠTINA USVOJILA OVAJ PRIJEDLOG JEDNOGLASNO (29 „ZA”). 

UTVRĐIVANJE DNEVNOG REDA SJEDNICE

Prijedlog dnevnog reda 11. radne sjednice:

1. Poslanička/zastupnička pitanja, inicijative i odgovori;
2. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama zakona o nabavljanju, držanju i nošenju

oružja i municije-hitni postupak;
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3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju-
skraćeni postupak;

4. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem obrazovanju-skraćeni
postupak;

5. Prijedlog zakona o udžbenicima u Kantonu Sarajevo;
6. Prijedlog  odluke  o  davanju  saglasnosti  za  zaključivanje  “Ugovora  o  kupoprodaji

nekretnine”, zemljišta označenog kao k.č.br. 496/1, u naravi vočnjak 3. klase, površine
1700m2, upisanog u z.k. izvadku broj 1600 KO SP Donji Butmir, između Kantona
Sarajevo, kao kupca s jedne strane i Vanovac Zore, Vanovac Fadile i Vanovac Boriše
kao prodavaca, s druge strane;

7. Prijedlog odluke o osnivanju Javne ustanove Institut  za razvoj  preduniverzitetskog
obrazovanja Kantona Sarajevo;

8. Prijedlog odluke o vršenju ovlaštenja skupštine u javnim preduzećima čiji je osnivač
Kanton Sarajevo;

9. Prijedlog  odluke  o  davanju  saglasnosti  Zavodu  za  izgradnju  Kantona  Sarajevo  za
potpisivanje  ugovora  o  kupoprodaji  nekretnine  putem  neposredne  pogodbe  sa
Ambasadom države Katar u svrhu oblikovanja građevinske parcele;

PREDSJEDAVAJUĆI JE POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE  DA PRISTUPE
IZJAŠNJAVANJU O  PREDLOŽENOM  DNEVNOM  REDU  I  NAKON
ELEKTRONSKOG  GLASANJA  KONSTATOVANO  JE  DA  JE  DNEVNI  RED
USVOJEN JEDNOGLASNO (29 „ZA”) KAKO JE I PREDLOŽEN.

Kao informativni materijal zastupnicima je dostavljena:

• Informacija  o  stanju  kriminaliteta,  javnog  reda  i  mira  i  sigurnosti  saobraćaja  na
području Kantona Sarajevo za mjesec maj 2019. godine;

- 0 -

Prije realizacije prve tačke dnevnog reda uslijedilo je razmatranje zapisnika sa stenogramom
sa  Osme  radne  sjednice,  koji  je  dostavljen  uz  poziv  za  sjednicu.  USLIJEDILO  JE
ELEKTRONSKO GLASANJE I NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE
SKUPŠTINA POTVRDILA ZAPISNIK SA OSME RADNE SJEDNICE SKUPŠTINE
KANTONA SARAJEVO ODRŽANE 14.05. I 15.05.2019. GODINE BEZ PRIMJEDBI,
JEDNOGLASNO (28” ZA”).

AD – 1. 

POSLANIČKA/ZASTUPNIČKA PITANJA, INICIJATIVE I ODGOVORI

Za riječ se javio prvi kolega Dževad Poturak kojem čestitamo ovom prilikom zadnji sportski
uspjeh. I vidim da ima brzi prst. Formu je zadržao. Kolega Poturak izvolite.

Zastupnik Dževad Poturak je podnio sljedeće (citiramo): 
Ovom prilikom imam dva zastupnička pitanja. Prvo pitanje upućujem premijeru Forti te pitam
da  li  je  posjetio  ili  organizovao  sastanke  sa  predstavnicima  privrednih  subjekata  u  KS?
Povodom navedenog želim da pitam, šta je Vlada
KS uradila  na  poboljšanju  poslovnog ambijenta,  i  zašto  je  još  uvijek  potrebno više od 2
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mjeseca, preko 5000 KM i još mnogo procedura za otvaranje firmi? Tražim da se ova oblast
reguliše, da se omogući otvaranje firmi u roku od sedam dana, pa čak i prije, te na taj način da
omogućimo stranim investitorima, građanima BiH, mladima da imaju šansu da pokušaju, to
jest da po jednostavnim procedurama otvore firme i dođu do zaposlenja?
Moje drugo pitanje jeste vezano je za hotel Maršal na Bjelašnici, zašto on ne radi? Koja je
odgovornost  bivšeg  ministra,  te  zašto  nije  uknjižen  u  zemljišnim  knjigama  u  Kantonu
Sarajevo i kako je registrovan u sudu? Ko se vodi kao odgovorno lice. Vlada FBIH se kao
drugi osnivač nikada nije upisala u registarski sud, tako da je tu ostala neka konekcija između
Famosa i Vlade KS. Da li Ministarstvo privrede KS ima svu potrebnu dokumentaciju za ovaj
objekat, ili je možda ona sklonjena, zašto do sada ništa nije urađeno? Nadovezat ću se vezano
za ovu temu, te reći da Igman i Bjelašnica imaju samo oko 300 komercijalnih ležaja na ovom
prostoru – to je oko 150 jedinica ili soba. O kakvom turizmu mi ovdje pričamo, velika je šteta
da ovakvo prostranstvo nema veći kapacitet ležaja. Da li je moguće da općina Trnovo ni jedne
marke  nije  uložila  u  razvoj  turizma na  području  Igmana  i  Bjelašnice?  Ova pitanja  su za
premijera Fortu i ministra Bašića.I zamolio bih za usmeni i pismeni odgovor. 

Zastupnica Jasmina Bišćević-Tokić je podnijela sljedeće (citiramo):
Upućujem zastupničko pitanje  Ministarstvu prostornog uređenja,  građenja i  zaštite  okoliša
Kantona  Sarajevo,  Ministarstvu  komunalne  privrede  i  infrastrukture  Kantona  Sarajevo,
Kantonalnoj  upravi  za  inspekcijske  poslove,  Federalnoj  upravi  za  inspekcijske  poslove,
Federalnom ministarstvu prostornog uređenja i Federalnom ministarstvu okoliša i turizma u
vezi  sa  poslovanjem  NEXE  grupe.  S  obzirom  da  imam  pouzdane  informacije  o  kršenju
zakonskih odredbi od strane NEXE grupe, i to za vrijeme dok je odgovorna osoba bio g. Forto
Edin tražim od nadležnih federalnih i kantonalnih organa da dostave relevantne informacije i
podatke u vezi sa upravnim i inspekcijskim nadzorom kod poslovanja NEXE grupe i to za
period dok je odgovorna osoba bio g. Forto Edin.
Imam  dvije  inicijative.  Jedna  inicijativa  upućujem  inicijativu  Vladi  Kantona  Sarajevo  i
Ministarstvu  za  rad,  socijalnu  politiku,  raseljena  lica  i  izbjeglice  Kantona  Sarajevo  za
skraćivanje radnog vremena zbog velikih vrućina za radnike koji rade na radnim mjestima sa
posebnim  uslovima  rada.I  druga  inicijativa  za  donošenje  odluke obavezali  zastupnici  u
Skupštini Kantona Sarajevo da dostave ljekarsko uvjerenje Skupštini Kantona Sarajevo kojim
dokazuju svoju zdravstvenu sposobnost prilikom zasnivanja radnog odnosa. Zahvaljujem.

Zastupnik  Damir Marjanović je podnio sljedeće (citiramo): 
Ja imam danas samo jednu inicijativu, ide prema Ministarstvu obrazovanja, nauke i mladih
KS.  Da se  odmah  pokrenu aktivnosti  glede  izrade  elaborata  i  uspostavljanja  istraživačke
stanice za talentovane srednjoškolce na području Kantona Sarajevo, a u cilju kreiranja uvjeta
za unaprijeđenje rada sa talentovanim srednjoškolcima. Mislim da je to dio aktivnosti koji se
može lako uklopiti u onu priču o kurikularnoj reformi. Duboko smo svjesni da naš obrazovni
sistem ima mnogo manjkavosti, jedna od tih jeste upravo stvaranje uvjeta za rad sa izuzetno
talentovanim  osobama,  posebno  srednjoškolcima.  Davanje  mogućnosti  da  unaprijede
kvalitetu svoga znanja ali i da se pripreme  za ono što ih čeka u visokoškolskom obrazovanju
a i da ih se malo usmjeri. Mislim da je vrijeme da naše obrazovanje usmjerimo ne samo ka
onima  koje  očekujemo  kao  prosječne  nego  ka  onima  koje  očekujemo  da  budu  izuzetno
talentovani i koji će biti svijetla budućnost ove naše države. Hvala. 

Zastupnica Bilsena Šahman je podnijela sljedeće (citiramo):
Danas  imam jednu inicijativu  prema Vladi  Kantona Sarajevo i  resornom Ministarstvu  da
preduzmu aktivnosti na postavljanju rampi na prilaznim lokalnim šumskim putevima kao vid
borbe protiv bespravne sječe šuma, a ovaj vid zaštite je postojao i u prošlosti. Molim Vladu
Kantona  Sarajevo  Ministarstvo  privrede  Kantona  Sarajevo  da  me  obavijeste  da  li  je  išta
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poduzeto na razmatranju uticaja sječe šuma na kvalitet voda na području Kantona Sarajevo u
pisanoj formi može.
Sada želim da postavim pitanje premijeru Forti i želim usmene odgovore, da mi odgovori
koliko je žena izabrano na nove funkcije u JP i ustanovama? Ko i kako određuje supervizora i
da li je obavezno prisustvo na svim konkursima? Da sa svojim ministrima razgovora da daju
odgovor na inicijative da ne bude više da nije njihova nadležnost. Mi svi zastupnici znamo šta
je nadležnost čija i Kantona. Ali molim već po treći put da ne dobijamo takve odgovore nego
da su ministri izvršna vlast i da oni trebaju da komuniciraju sa višim nivoima vlasti. Ja sam
imala jednu inicijativu prema ministru Damiru Filipoviću i on je odradio to sa Federalnim
Ministarstvom i ja mu se na tome zahvaljujem.
Imam  pitanje  za  ministricu  zdravstva  i  također  želim  usmene  odgovore.  Ko  su  članovi
Komisije  za lijekove i  njihove reference,  to  mi možete  poslati  u pisanoj formi,  da li  ima
magistara farmacije u Komisiji za lijekove u UO ZZO? To molim usmeni odgovor. Kako je
organizovana  ambulanta  Ušivak  da  li  sredstva  su  obezbjeđena  i  koja  i  koliko  i  da  li  je
obezbjeđen tim ili se povlači iz sistema? Šta je sa konkursom za pripravnike jer imam info da
doktori  još  ne  rade.  Informaciju  o  pacijentima  na  dijalizi  i  javno  privatnom partnerstvu,
inicijativu sam podnijela još u februaru. Šta je bilo sa inicijativom za zaprašivanje krpelja i
komaraca? Također inicijativa prije mjesec i po predata. I edukacija u školama o štetnosti
nargile također inicijativa na koju mi je ministrica obrazovanja odgovorila pozitivno i sada je
na ministrici zdravstva da pokrene sa Zavodom za javno zdravstvo rad u školama. 

Zastupnica Jasna Duraković je podnijela sljedeće (citiramo):
Za danas imam dvije zastupničke inicijative. Prvu upućujem Ministarstvu zdravstva Kantona
Sarajevo. Naime o ovo je inicijativa koja se ponavlja. Ja zaista moram naglasiti da je ovdje
pitanje hitnosti od izuzetnog značaja, ja bih voljela zaista da se o tome povede računa. Dakle,
zastupnička  inicijativa  o  rješavanju  -  izmjene  Pravilnika  ZZO o  postupku i  kriterijima  o
privremenoj spriječenosti za rad. Da li je moguće, inicijativu koja je upućena za izmjenu člana
17. Pravilnika o privremenoj spriječenosti za rad, roditelja čije dijete se liječi od malignih
bolesti, sprovesti na nivou Kantona Sarajevo, ulaganjem amandmana, po hitnom postupku,
kako bi se ovaj problem i diskriminirajući položaj djece i roditelja riješio, jer je trenutno 7
majki malodobne djece koja se liječe od malignih bolesti na Pedijatrijskoj klinici u Kantonu
Sarajevo i dalje pod velikim stresom I pritiskom, jer su neke već majke upućene na posao, i
ako liječenje djeteta nije završeno, a ostale imaju kratak period do trenutno važećih 6 mjeseci
koje  mogu  biti  na  bolovanju.  Dakle  ovdje  je  zaista  pitanje  vremena,  vrijeme  nam  nije
saveznik. Odgovor na inicijativu je bio da je Ministrica zdravstva KS proslijedila inicijativu
na Federalni nivo, ali bojim se da će taj postupak trajati predugo i da će biti prekasno za
mnoge majke, a kako ih je najviše iz Kantona Sarajevo, bilo bi najprihvatljivije izmjenu prvo
uraditi u Kantonu Sarajevo, pa onda isto uraditi u drugim kantonima i na nivou Federacije.
Prilikom izlaganja inicijative, sve strane su se složile da je dosadašnje ograničenje bolovanja
od 6  mjeseci  diskriminirajuće,  po djecu  i  roditelje,  ako se  zna  da  liječenje  ne  može biti
završeno za 6 mjeseci, a isto tako se zna da je stopa izlječenja visoka i da podrška roditelja
tokom liječenja je nezamjenjiva. Molim Ministricu zdravstva Kantona Sarajevo da se ovaj
problem roditelja koji su apelirali  I skrenuli  pažnju na ovaj dio Pravilnika riješi  na nivou
Kantona Sarajevo, tako što će se izmijeniti sporno vremensko ograničenje i omogućiti jednom
od roditelja da bude uz svoje dijete dok traje liječenje i rehabilitacije.
Druga  inicijativa  je  upućena Ministarstvu  obrazovanja  nauke i  mladih  Kantona  Sarajevo.
Naime, upućujem inicijativu za izmjenu jednog diskriminatorskog člana (član.7) Pravilnika sa
kriterijima za prijem radnika u radni odnos u predškolskim ustanovama, osnovnim i srednjim
školama kao javnim ustanovama na području Kantona Sarajevo („Službene novine Kantona
Sarajevo, broj: 35/17) Primjena navedene odredbe dovodi do situacije da se kandidatima iz
"drugih kantona" pomenuto vrijeme ne boduje što ima za posljedicu konačan konkursni ishod
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i favoriziranje kandidata iz Kantona Sarajevo, što je neshvatljivo obzirom da Zakon o radu i
opći akti u FBIH ne prave razliku po osnovu statusa nezaposlenih lica odnosno lica koja se
nalaze na kantonalnim evidencijama biroa rada. Sličan ili gotovo isti diskriminatorski odnos
se ponavlja i u članu 10. pomenutog Pravilnika. U konačnici, zaštita ili favoriziranje "građana
Kantona  Sarajevo"  na  ovakav  način  je  krajnje  neadekvatna  i  u  suprotnosti  sa  principom
jednakosti svih građana BiH pred zakonom i Ustavom ove zemlje. Toliko. Zahvaljujem.

Zastupnik  Elvedin Okerić je podnio sljedeće (citiramo): 
Ja danas imam dva pitanja za ministra Bašića i jednu inicijativu. Pitanja su sljedeća: možete
nas ukratko informisati  o zatečenom stanju u nekim od KJP u kojima je postavljena nova
uprava.  Zatim  drugo  pitanje  također  za  Ministarstvo  privrede.  U  medijima  je  obavljeno
mnogo informacija oko nelegalne eksploatacije vode u jednom broju hotela na Ilidži? O čemu
je riječ? Kakve mjere je poduzela Vlada, Ministarstvo privrede tim povodom?
Inicijativa  odnosi  se  na  Ministarstvo  komunalne  privrede  rješavanje  vodosnabdijevanja  o
odvodnje otpadnih voda naselja  Poljine,  Kromolj,  MZ Betanija  Šip općina Centar.  Trajno
rješavanje pitanje izgradnje vodovodne mreže čime bi se definitivno omogućilo kontinuirano
snabdijevanje pitkom vodom 18 domaćinstava u ulici Poljine MZ Betanija Šip općina Centar.
Stanovnici ove ulice već 12 godina nemaju vodu i voda im se dostavlja cisternama svakih 15
dana ali i to često sa zakašnjenjem i neredovno. Iz VIK koji opskrbljuje vodom na pomenuti
način 4 kubika vode naplaćuje im se 104 KM. Realizacijom ovog projekta definitivno će se
okončati agonija problem 18 domaćinstava u ulici Poljine MZ Betanija Šip. Neophodno je
zbog njegovog rješavanja hitno zatražiti dolazak ekipe JKP VIK na teren radi uvida u projekte
koji već postoje s ciljem izgradnje vodovodne mreže u ovom dijelu navedene MZ. Također u
istom naselju bi se trebalo riješiti pitanje vodosnabdijevanja u ulice Gornji Kromolj. Trenutno
su ovom vodovodnom mrežom koja je izgrađena ličnim sredstvima stanovnika navedene ulice
koriste 33 domaćinstva. Pumpe koje pumpaju vodu za ova domaćinstva napajaju se strujom
od  privatnog  objekta  a  sve  troškove  snose  građani  ove  ulice.  Trajnim  priključkom  na
elektromrežu  navedene  pumpe  preko  Elektrodistribucije  i  preuzimanje  nadzora  od  strane
KJKP VIK riješio bi se trajno problem za snabdijevanje vodom ova 33 domaćinstva. Važno je
navesti da građani uredno plaćaju račune vode VIK-u iako su vodovodnu mrežu i kompletno
postrojenje sa pumpom i mašinskom kućicom sami izgradili i finansirali. Hvala.

Zastupnik Aljoša Čampara je podnio sljedeće (citiramo): 
Na  temelju  člana  211.  molim  Ministarstvo  finansija  da  mi  dostavi  izvještaj  o  utrošku
budžetskih sredstava za sljedeće pozicije:
1.  «Tekući  transferi  neprofitnim  organizacijama”  (Ekonomski  kod  614300,  subanalitika:
BAN002, funkcija: 01IF) u iznosu od 106.000 KM, koji je predviđen za Kabinet premijera
KS u okviru Budžeta KS za 2019. godinu
2. «Tekući transferi neprofitnim organizacijama” (Ekonomski kod 614300, funkcija: 01IF) u
iznosu  od  206.300  KM,  koji  je  predviđen  za  Kabinet  predsjedavajućeg  i  zamjenika
predsjedavajućeg Skupštine KS u okviru Budžeta KS za 2019. godinu.
Također, molim Ministarstvo finansija da mi dostavi pojašnjenje na temelju kojih razloga,
potreba,  kao  i  na  temelju  kojih  zakonskih  pretpostavki  je  došlo  do  povećanja  iznosa  u
navedene dvije pozicije,  i  u Budžetu i u Rebalansu Budžeta,  s obzirom daje u odnosu na
Budžet KS za 2018. godinu došlo do povećanja u iznosu od:
- 176.300 KM za ovu poziciju u Kabinetu predsjedavajućeg i zamjenika predsjedavajućeg
SKS, i
- 23.0000 KM za ovu poziciju u Kabinetu premijera KS.

Drugo pitanje bi se odnosilo na MUP Kantona Sarajevo. Kada predviđaju i kojom dinamikom
donošenje   podzakonskih  akta  vezano  i  za  Zakona  o  unutrašnjim  poslovima  i  Zakona  o
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policijskim službenicima. Evo radi ilustracije npr pet uredbi:
• Uredba o činovima policijskih službenika,
• Uredbu o prekobrojnosti policijskih službenika,
• Uredbu o radnim mjestima državnih službenika i namještenika pod posebnim uslovima rada,
• Uredbu o tekstu i načinu polaganja zakletve policijskih službenika,
• Uredbu o smještaju, čuvanju i postupanju sa privremeno oduzetim predmetima,
• Uredbu o obliku službene policijske iskaznice i značke, itd još uvijek nisu doneseni i molim
Ministarstvo da mi odgovori kada misle postupiti  na osnovu Zakona? Obadva odgovora u
pismenoj formi zahvaljujem.

Zastupnik Zvonko Marić  je podnio sljedeće (citiramo): 
Ja imam nekoliko pitanja vezanih za kvalitetu vode na području Kantona Sarajevo budući da
se medijski pokrenula svojevrsna kampanja ja moram postaviti samo nekoliko malih pitanja a
pitanja ću prava ostaviti  za sjednicu 24.ovog mjeseca.  Jedno pitanjce vezano za Zavod za
zaštitu zdravstva Kantona Sarajevo. Moram pitati budući da su oni kazali da je voda za piće
ispravna i da o odstupanjima koja uoče i redovno izvještavaju inspekcijske poslove kako je
moguće da je voda pitka ako ima odstupanja?  To je  logično pitanje.  Dakle ja razumijem
potrebu da oni vjerovatno prikrivaju svojevremeno dugi niz godina ukazivao sam na ovaj
problem i kao novinar. Oni su mi rekli, neki zaposlenici, mi ne smijemo govoriti o kvaliteti
vode javno jer ćemo ostati bez posla. Vjerujem da ta atmosfera ne Vlada i danas i čudi mi
ovakvo pojašnjenje koje je poprilično neumjesno od takve institucije. Druga stvar, kako se
vrši ispitivanje kvalitete vode? To me prevashodno zanima i da li su implementirani HASAP
standardi? Koliko ja znam samo slivovi rijeke Save imaju takav standard i niko drugi. Ne
zanimaju  me naravno mjerenja  interna  VIK-a,  znamo ,  pa  niko  neće  reći  da  dijele  vodu
ispravnu odnosno neispravnu. Potrebno mi je objasniti s obzirom da je jedan od stručnjaka se
oglasio nakon moje izjave i samo podsjetio da je hlor koristi se u vojnoj industriji kao za
pravljenje bojnih otrova. Kako i na koji način se dozira ja ću to govoriti šire jednoga dana.
Dalje,  interesira  me također  kako i  na  koji  način  su  oslobođeni  od  teških  metala  ako su
prisutni teški metali u svim izvorištima, Ešerihija colli. Pomoću kojih trikova voda u česmi
bude osposobljena da bude ispravna? Na koji način to rade, da li je predozirani hlor kada ubija
sve organizme itd? I na koncu da li znaju za podatak da je SFOR svojevremeno u zemljama
odakle  su  dolazili  vojnici  zabranio  upotrebu  vode  iz  česama  Kantona  Sarajevo  svojim
pripadnicima pa su kupovali vodu? I zato predlažem inicijativa prema Vladi da neka neovisna
ustanova ili  agencija  ispita  kvalitetu  vode na području  Kantona Sarajevo i  da  se  riješi  ta
dugogodišnja  dilema  da  li  je  voda  ispravna  ili  ne.  A  da  budem  precizan  i  do  kraja,
sveobuhvatna ozbiljna Vlada bi sigurno poduzela i mjerenje svih distributera vode koji pakuju
i distribuiraju vodu. Ne samo iz VIK nego i svi ostali da budu pod jednakim tretmanom. Ovo
su bila pitanjca, pitanje ću ostaviti za sljedeću. Evo samo da pitam još ako je moguće odgovor
Vladi  i  premijeru  Kantona  Sarajevo  šta  je  sa  mojom  inicijativom  o  posebnom  danu  za
obilježavanje stradanja djece Sarajeva? Zbog čega je nepodobna i zbog čega je Vlada do sada
nije razmatrala? Čekao sam poprilično dugo i želim odgovor na to pitanje. Hvala vam.

Zastupnica Segmedina Srna Bajramović  je podnijela sljedeće (citiramo):
Moja prva inicijativa prema Vladi Kantona Sarajevo odnosi se na sljedeće: 
S  obzirom da  već  mjesecima  kao  kosturi  iz  ormara  iskaču  kontroverze  oko  organizacije
EYOF-a,  prije  nekoliko dana smo iz pisma predsjednika OK, gosp.  Kisića izgleda uspjeli
dotaknut zenit potencijalnog sramoćenja i bacanja ljage na najveći sportski projekat od rata na
ovamo, činjenicom da nisu vraćene kotizacije učesnicima.  Imamo informacije u medijima
kako je revizija EYOF-a za 2018. pozitivna, a da zbog nedostatka kvoruma Skupština nije još
sazvana  i  ne  zna  se  kakvo  je  stanje  za  2019.  godinu,  što  je  moram  reći,  više  nego
problematično. Kanton Sarajevo je izdvojio najveći iznos novca za EYOF, oko pet miliona
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KM, dok je, prema nekim izvještajima, sve koštalo oko tri miliona, da bi na kraju koštanje
kompletne  organizacije  sumirano  na  čak  12  miliona  maraka.  Previše  je  špekulacija  oko
utrošenih miliona, da je već sve prevazišlo granice dobrog ukusa uzimajući u obzir da je sve
ovo ipak plaćeno novcem građana KS. Kako smo mi kao KS jedan od dominantnih sponzora
navedene manifestacije,  a da već predugo traju kontraverze oko smještaja,  pa finansiranja
medijskog  praćenja  istog,  do  kotizacija,  tražim  i  smatram  nužnim  da  Vlada  KS  osigura
kompletan izvještaj  finansiranja EYOF koji će bit objavljen javno na stranicama vlade,  sa
posebnim osvrtom na ono što je uplaćeno iz KS, te na šta je konkretno potrošeno! Dužni smo
i zbog potencijalne međunarodne sramote, a i zbog građana konačno ovaj proces usmjerit u
raščišćavanje svih detalja, jer se bojim kako ovo sve izgleda da će okončanje EYOF-a završit
stečajem firme koja ga je organizovala!
Sljedeće  zastupničko  pitanje  Ministarstvu  za  obrazovanje.  Na  osnovu  čega  je  zaključen
sporazum o namjenskom korištenju sredstava za realizaciju sanacije i rekonstrukciju zgrade i
regulisanje oborinskih voda Fakulteta za saobraćaj, potpisan 31.102018 godine u iznosu od
300.000 KM: kada pitam čega mislim konkretno da li je postojao elaborat i na koji način se
došlo do okruglog iznosa od 300.000 KM. Sam sporazum je terminski potpisan u vremenu
nakon izbora od strane odlazeće Vlade pa pitam Ministarstvo da li su u međuvremenu dobili
ikakav izvještaj o načinu utroška sredstava? U hroničnom nedostatku novca za vrtiće, bolnice,
socijalne  ustanove,  izuzetno  je  važno  da  o  svakoj  marki  javnog  novca  vodimo  računa  s
posebnom  pažnjom,  te  molim  Ministarstvo  da  se  o  ovom  konkretnom  slučaju  provede
postupak kako bi se jasno utvrdili svi elementi zakonitosti utroška novca i o tome izvjesti
Skupština Kantona Sarajevo.
I na sljedeća dva pitanja  molim usmene odgovore, ministru saobraćaja. Kako ste i najavili,
svjedoci smo da je toku veliki broj infrastrukturnih cestovnih projekata koji se realizuju u KS.
Interesuje me koliko je projekata u toku, kakav je odnos realizacije projekata Ministarstva,
upoređujući prvih šest mjeseci 2019. naspram 2018., koja je finansijska vrijednost projekata, i
ono najvažnije i za Ministarstvo, ali i za građane, kakvo je stanje u smislu realizacije istih? Da
li  sve  ide  po  planu  i  jesu  li  izvođači  u  rokovima  predviđenim  ugovorom? Zamolila  bih
Ministra da iskoristi priliku i zbog građana koji ovo danas gledaju, iznese ako je moguće i
informacije o predviđenim terminima završetka pojedinih dionica. 
I još samo kratko pitanje za ministra Malika Garibiju i Damira Filipovića. Zamolila bih ih da
nam ukratko predstave razloge i rezultate posjete Kini koju su imali u proteklom periodu. S
obzirom da u takvim situacijama uvijek postoje špekulacije oko finansiranja troškova puta,
vjerujem da će dio vaše elaboracije biti i informacija o troškovima, odnosno ko ih je platio?
Zahvaljujem.

Dopredsjedavajuća Danijela Kristić je podnijela sljedeće (citiramo):
Ja imam dvije inicijative i jedno zastupničko pitanje. Prva inicijativa Ovim putem podnosim
inicijativu  za proširivanje  prostora za parking ispred ulaza zgrade Braće  Kršo 26,30 i  31
ravnanjem  brežuljka  koji  se  tu  nalazi  ili  ograđivanje  predviđenog  parking  prostora  i
postavljanje table sa natpisom “Osim za stanare zgrade Braće Kršo 26,30 i 31”. Obrazloženje:
Na lokalitetu Opštine Vogošća u ulici Braće Kršo br.26,30 i 31 na parking prostoru koji je
predviđen za spomenute zgrade, počeli su radovi na izgradnji autobuske stanice. Stanari su se
našli  u  bezizlaznoj  situaciji  obzirom  da  nisu  ponuđena  druga  rješenja  za  parkiranje
automobila. U projektu izgradnje ovog autobuskog stajališta predviđena je izgradnja manjeg
parking prostora.
Druga inicijativa sa ciljem zaštite i sigurnost građana, djece i učenika osnovne škole “Meša
Selimović”,  pokrećem  inicijativu  za  postavljanje  ležećih  policajaca  u  ulici  Geteova  16,
Alipašino polje, C faza. Obrazloženje: na drugom pješačkom prelazu ispred škole, prelazu na
kojem najčešće djeca prelaze, nisu postavljeni ležeći policajci, te je prelazak pomenute ulice
veoma  nesiguran  i  opasan.  Naime,  vozači  automobila  dostignu  preveliko  ubrzanje  od
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prethodnog pješačkog prelaza. Skoro je nemoguće da vozači uoče da je neko dijete krenulo
preći ulicu, posebno jer su neposredno uz prelaz uvijek parkirana vozila od kojih djeca ne
vide da li dolazi automobil, a ni vozači ne vide da je neko krenuo preći ulicu. Smatram da bi
postavljanje ležećeg policajca na pomenuti  pješački prelaz osiguralo bolju sigurnosti našoj
djeci, jer svakodnevno gledamo veoma opasne situacije u kojima se nalaze naša djeca i stoga
se nadam da ćete uvažit navedenu inicijativu.
Zastupničko  pitanje   Kakva  je  situacija  sa  snabdijevanjem  lijekovima  u  JUAS,  posebno
lijekovima  sa  esencijalne  liste?  Obrazloženje:  Dobila  sam  informaciju  da  na  lageru  u
Nabavnoj  službi  JU  Apoteke  Sarajeva  nedostaju  lijekovi  određenih  proizvođača,  te  da
pacijent nemaju potpuno dostupnu terapiju. Izraženo je nezadovoljstvo pacijenata i nelagoda
uposlenika zbog ovakve situacije.  Ako su navedene informacije istinite molim Vas da što
adekvatnije odgovorimo potrebama pacijenata. Hvala.

Zastupnica Admela Hodžić  je podnijela sljedeće (citiramo):
Za danas imam dva pitanja.  Prvo pitanje je upućeno MUP-u Kantona Sarajevo.  Pripadnici
MUP-a Kantona Sarajevo već nekoliko dana provode akciju uklanjanja migranata sa ulica
glavnog grada BiH. Cilj je migrantima obezbijediti uslove za život u prihvatnim centrima, a
ne na ulicama ili neuslovnim objektima. Akcija će biti nastavljena sve dok postoji sumnja na
ilegalne  migrante  na  ulicama  Sarajeva.  Cilj  je  zaštititi  i  migrante,  ali  i  građane  Bosne  i
Hercegovine. Migranti će na ovaj način boraviti u humanijim uslovima, a građani glavnog
grada, osjećati se sigurnije. Sarajevska policija uklonila je više desetina migranata, uglavnom
sa autobuske i željezničke stanice u Sarajevu. Pronađena su 132 migranta. U Hadžićima toliko
migranata možete vidjeti svaki dan na tri autobuska stajališta u parku i na ulicama. Pitanje za
ministra  Katicu da li  je akcija  provedena u svim općinama Kantona Sarajevo ili  samo na
jednoj  općini?  Da  li  se  iste  aktivnosti  provode  u  općini  Hadžići  i  koliko  je  migranata
uklonjeno u Hadžićima u toku ove akcije  ?  Da li  znate  koliko je  krivičnih  djela  koje  su
počinili  migranti  u Hadžićima nanijevši znatnu štetu stanovništvu i pravnim licima?  Kada
migrante  sklanjate  sa  autobuske  i  željezničke  stanice  u  Sarajevu  zašto  ih  ne  sklanjate  sa
autobuskih stajališta u Hadžićima? Na stajalištu kod “Binga” u svaki autobus uđe dvadesetak
migranata i tu se naši  sugrađani kao manjina u javnom prijevozu osjećaju nesigurno, isto
toliko  koliko  se  osjeća  nesigurno  i  stanovništvo  koje  se  spominjete  u  saopćenju  akcije
uklanjanja migranata.
Da li Vas građani mogu kontaktirati da se na isti način uklone migrante iz njihovih avlija u
Hadžićima? Cesto puta se desi da veća grupa migranata ulazi na privatne posjede,i to najčešće
u noćnim satima što kod stanovništva izaziva strah.
Da li ćete na isti način uklanjati migrante sa ulica Hadžića koji poslije 20h neće da borave u
migrantskom centru Ušivak? Po kojem pravilniku ili odluci se provodi akcija uklanjanja, kada
se pojavi veća grupa migranata na javnim mjestima kao što su parkinzi, parkovi, autobuska
stajališta i na koji način se vrše prijave, za uklanjanje radi sigurnosti građana? Stanovništvo
želi znati kako i kome se može obratiti kako bi svi imali jednaka prava i zaštitu na cijelom
Kantonu. Ministre Katica da li ste nekada posjetili migrantski centar Ušivak i predstavnike
općinskih vlasti  i  lokalne zajednice u Hadžićama, kako bi Vam lično prenijeli  problem sa
kojima se susreću kada je u pitanju haotično stanje izazvano migrantskom krizom? Podsjećam
nas sve zajedno da svim građanima moramo omogućiti jednaka prava, zaštitu i sigurnost u
svim općinama Kantona Sarajevo, a ne samo na dvije stanice javnog prijevoza i nekoliko
parkova u centru grada. Molim odgovor u pisanoj formi.Ostalo ću dostaviti u pisanoj formi.

Zastupnik  Senad Hasanović je podnio sljedeće (citiramo): 
Za ovu sjednicu imam jednu inicijativu i nekoliko pitanja. 
Pokrećem  inicijativu  za  korekciju  Pravilnika  o  načinu  i  rasporedu  testiranja  kandidata  i
sistema bodovanja u procesu odabira policijskih službenika odnosno metodologije pregleda i
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ocjenjivanja kandidata za popunu upražnjenih radnih mjesta policijskih službenika u Upravi
policije sa ciljem ukidanja diskriminatorne odredbe o minimalnoj visini kandidata.
OBRAZLOŽENJE: Naime, jedino se u Kantonu Sarajevo (i to samo od posljednjeg konkursa)
traži da kandidat bude minimalno visok 175 cm kada su u pitanju muškarci. Također, ovaj
kriterij je eliminatoran i isključuje kandidata iz daljnjeg procesa. U svim drugim kantonima
potrebno je da muški kandidati budu visoki minimalno 170 ili 172 cm , također u drugim
policijskim agencijama FUP, SIPA, GP, DKPT se također traži  za čin policajca i  mlađeg
inspektora visina od minimalno 172 cm. Možda najbolje rješenje po ovom pitanju imaju u ТK
gdje je predviđeno da kandidati na osnovu morfološkog statusa mogu steći određene bodove,
ali  da morfološki  status  nije  eliminatoran,  te  je  ovo definitivno  najmanje  diskriminatorna
odredba  u  odnosu  na  sve  druge  kantone.  Također  i  brojne  europske  zemlje  su  ukinule
morfološki  status  kao jedan od kriterija  upravo zbog diskriminatornosti,  osim za  jedinice
specijalne policije. Predlažemo da se pravilnik uredi po uzoru na druge kantone, a ukoliko bi
bilo uređeno kao u ТK to bi bilo definitivno jedno od najboljih Rješenja.
Zastupničko  pitanje  upućujem  Ministarstvu  zdravstva  Kantona  Sarajevo.  Zašto  je  u
posljednjem  Javnom  oglasu  koji  je  raspisao  JU  Dom  zdravlja  Kantona  Sarajevo,
onemogućeno  inžinjerima  medicinsko-  laboratorijske  dijagnostike  da  apliciraju  na  radna
mjesta koja u potpunosti odgovaraju njihovim stručnim kompetencijama. OBRAZLOŽENJE:
U Javnom oglasu  koji  je  objavljen  na  web  stranici  JU  Dom zdravlja  Kantona  Sarajevo
01.07.2019., između ostalog traži se prijem dva biokemičara sa završenim Farmaceutskim
fakultetom i 300 ECTS bodova. Navedene pozicije su u suprotnosti sa Članom 34. Stav 2.
Zakona o zdravstvenoj zaštiti Federacije Bosne i Hercegovine (,,S1. novine FBiH“, broj 46/10
i  75/13),  kao  i  sa  Članom 57.  Pravilnika  o  bližim uvjetima  prostora,  opreme i  kadra  za
osnivanje  i  obavljanje  zdravstvene  djelatnosti  u  zdravstvenim  ustanovama  (,,S1.  novine
FBiH“, broj 26/12, 23/13, 90/13, 82/14, 83/15, 58/18, 89/18). U pomenutom konkursu opis
poslova  za  pomenute  pozicije  dva  biokemičara  je  istovjetan  kompetencijama  inžinjera
medicinsko-laboratorijske dijagnostike, kao i ljekarima specijalistima medicinske biokemije /
biokemije  i  inžinjerima  medicinske  biokemije.  Stoga  se  postavlja  pitanje  zbog  čega  se
diskriminiše pomenuti kadar i onemogućava da podjednakim uslovima pristupi konkursu. A
dodatnu težinu  istom pristupu daje činjenica da kadar koji  obrazuje Fakultet  zdravstvenih
studija čiji je osnivač Kantona Sarajevo ne prepoznaju zdravstvene ustanove čiji je osnivač
također Kanton Sarajevo. Zahvaljujem.

Zastupnik Vedran Jakupović je podnio sljedeće (citiramo): 
Podnosim inicijativu prema Vladi Kantona Sarajevo, Gradu Sarajevu, općini Stari Grad, da se
dio  trotoara  ispred  Muzeja  Sarajeva  1878  do  1918  u  ulici  Zelenih  beretki  dodijeli  na
upravljanje  Muzeju  Sarajeva,  a  s  ciljem  uvođenja  naplate  karate  posjetiocima  mjesta
sarajevskog atentata. U obrazloženju: bez obzira na veliku posjetu mjestu sarajevskog atentata
tek mali broj turista plaća kartu i obilazi Muzej. Nakon proširenja trotoara ispred Muzeja,
stvorili su se uslovi za naplatu posjete mjestu atentata, stopama atentatora i tragovima guma
automobila u kojem su ubijeni prijestolonasljednik Franc Ferdinand i njegova supruga Sofija.
Ograđivanjem ovog dijela trotoara i davanjem na upravljanje Muzeju Sarajevo 1878 do 1918
povećala  bi  se  i  posjeta  unutrašnjosti  muzeja  što  bi  uvećalo  i  prihode Muzeja  Sarajeva  i
Kantona Sarajevo. 
Druga  inicijativa  je  prema Vladi  Kantona  Sarajevo,  Ministarstvu  za  obrazovanje  nauku i
mlade da obezbijedi nabavku udžbenika i knjiga za lektiru na bosanskom jeziku za bošnjačku
nacionalnu manjinu na Kosovu. U obrazloženju:nakon sastanka i razgovora sa zastupnicima
bošnjačke  nacionalne  manjine  u Skupštini  Kosova gospođom Dudom Balje  i  gospodinom
Bahrijom Šabanijom dobio sam zvanični upit i spisak udžbenika literature koji su neophodni
za izvođenje  nastave na  bosanskom jeziku,  za bošnjačku nacionalnu manjinu  na  Kosovu.
Bošnjaci  na  Kosovu  imaju  osigurana  sva  prava  nacionalne  manjine  ali  im  je  neophodna
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institucionalna podrška iz  BIH da bi dobili kvalitetno obrazovanje na maternjem bosanskom
jeziku.  Upit  zastupnika  iz  Skupštine  Kosova  i  spisak  potrebnih  udžbenika  dostavljam  u
prilogu ove inicijative. 
I treća inicijativa prema Vladi Kantona Sarajevo, Ministarstvu zdravstva, podnosim inicijativu
da se pokrene procedura revizije odluke o utvrđivanju većeg obima zdravstvenih prava kao i
osnovama,  kriterijima  i  mjerilima  za  ugovaranje  po  osnovu  obaveznog  zdravstvenog
osiguranja sa zdravstvenim ustanovama sa područja Kantona Sarajevo. U obrazloženju: ova
odluka ima dosta nedostataka. Ovo se posebno odnosi na distribuciju ljekara specijalista po
broju stanovnika koje ne precizira teritorijalni  raspored unutar Kantona Sarajevo. Revizija
odluke bi posebnu pažnju trebala posvetiti stomatološkoj zdravstvenoj zaštiti. Zahvaljujem.

Zastupnica Samra Ćosović – Hajdarević  je podnijela sljedeće (citiramo):
Ovako, ja ima tri pitanja. Prva dva su upućena premijeru a treće pitanje Uredu za borbu protiv
korupcije i upravljanje kvalitetom u Kantonu Sarajevo. 
Pa  ovako, prva dva pitanja, Programom rada Vlade KS su jasno definisani prioriteti i ciljevi
Vlade,  po resorima,  za cijelu 2019. g.  Program rada se nalazi  na zvaničnom web portalu
Vlade KS i dostupan je svim građanima u KS. Do 30.06.2019. g. nisu doneseni vrlo važni
zakoni, programi rada i strategije koji su predviđeni Programom rada Vlade KS.  Interesuje
nas zašto u resornim Ministarstvu finansija nisu doneseni sljedeći zakoni: Zakon o izmjenama
i  dopunama  Zakona  o  sudskim  taksama  Zakon  o  izmjenama  i  dopunama  Zakona  o
komunalnim taksama?
Sljedeće pitanje ću se nadovezati na svoju prošlu diskusiju premijeru  sam postavila pitanje pa
evo opet i molim za pismene odgovore. Prošli put sam postavila pitanje a sada ponavljam ko i
po kom kriteriju određuje plaćanje sponzorstva na društvenim mrežama i sa koje se kartice
vrši plaćanje.Prošli put vi ste dali odgovor koji ne odgovara istini, naime vi ste kazali da fb
algoritam  sam nakon  određenog  reacha  vrši  naplatu,  to  jednostavno  nije  tako,  za  svako
sponzorstvo se mora pojedinačno izvršiti plaćanje. Pa me interesuje na koji način?
Sljedeće pitanje znači upućujem Uredu za borbu protiv korupcije. 
1. Na temelju koje odluke o izmjeni Plana javnih nabavki Ureda za borbu protiv korupcije i
upravljanje  kvalitetom KS je  izvršena  javna  nabavka  usluge  razvijanja  web aplikacije  za
Online
prikaz Registra podataka o imovini nosioca javnih funkcija u KS, budući da takva usluga nije
planirana u Planu javnih nabavki?
2. Koja firma je izvršilac usluga razvijanja web aplikacije za Online prikaz Registra podataka
o imovini nosioca javnih funkcija u KS?
Molim vas da mi, u odgovoru, dostavite odluke, na temelju koji je proveden postupak javne
nabavke:
1. Odluku o uvrštavanju postupka javne nabavke u Plan nabavki za 2019. godinu, za Razvoj
web aplikacije  za Online  prikaz  i  Odluka o pokretanju postupka javne nabavke i  izboru
najpovoljnijeg ponuđača putem direktnog sporazuma u postupku javne nabavke za pružanje
usluga web aplikacije za Online prikaz „Registra podataka o imovini nosioca javnih funkcija”.
Zahvaljujem.

Zastupnica Amra Hasagić  je podnijela sljedeće (citiramo):
Ja imam dva pitanja.  Prvo pitanje  upućujem ministru Srđanu Mandiću i  direktoru VIK-a.
Naime, na stranici VIK-a objavljeno je da je održan sastanak direktora VIK-a gosp. Envera
Hadžiahmetovića i kantonalnog ministra s članovima menadžmenta. U objavi se spominje da
je gospodin Damir Saračević saradnik za ljudske resurse. Od kada radi u VIK-u, da li je istina
da je sklopljen Ugovor u trajanju od dva mjeseca i za koje koje poslove angažovan. A drugo
pitanje upućujem premijeru Vlade Kantona Sarajevo i resornom Ministarstvu.  U programu
rada  Vlade  Kantona  Sarajevo  naveli  ste  da  ćete  do  30.06.2019  godine  donijeti  određene
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Zakonske akte, i to; Zakon o udžbenicima u KS, Zakon o Prosvjetno-pedagoškom Zavodu,
Zakon  o  studentskom  standardu,  Zakon  o  dualnom  obrazovanju,  Zakon  o  predškolskom
odgoju  i  obrazovanju,  Zakon  o  izmjenama  i  dopunama  Zakona  o  visokom  obrazovanju,
Zakon  o  izmjenama  i  dopunama  Zakona  o  obrazovanju  odraslih,  Zakon  o  izmjenama  i
dopunama Zakona o studentskom organizovanju. To niste uradili do predviđenog roka i koji
su razlozi za to?
Hvala.

Zastupnica Arijana Memić   je podnijela sljedeće (citiramo):
Za danas imam jednu inicijativu upućenu Ministarstvu za boračka pitanja Kantona Sarajevo. 
Javna rang lista/registar  svih lica  koja ispunjavaju  uvjete  za dodjelu  stana na korištenje  i
registar svih lica (ratni vojni invalidi, roditelji, supruge i djeca šehida bez oba roditelja) koja
ispunjavaju uvjete za dodjelu stana u vlasništvo.
Obrazloženje:
Prema dosadašnjoj praksi javnost su dostupne “samo” liste lica kojima se zaista dodjeljuje
stan  na  korištenje,  odnosno u  vlasništvo  u  skladu  sa  budžetskim sredstvima  za  određenu
budžetsku godinu, a ne i kompletna rang lista/registar  svih lica koji  ispunjavaju uvjete za
dodjelu stana na korištenje i dodjelu stana u vlasništvo.
Kompletna rang lista/registar svih lica koji ispunjavaju uvjete za dodjelu stana na korištenje i
dodjelu stana u vlasništvo treba bit dostupna javnost u svakom momentu i ažurirana u skladu
sa članom 21. “prioritet  dodjele stana” Pravilnika za dodjelu stana u vlasništvo ili dodjelu
stana na korištenje. Hvala.

Dopredsjedavajuća Smiljana Viteškić  je podnijela sljedeće (citiramo):
Imam jednu inicijativu i tri zastupnička pitanja. Direkciji za ceste KS
Podnosim inicijativu da se u centru Ilidže hitno obnovi horizontalna signalizacija , koja je
toliko  istrošena da  na pojedinim mjestima nema ni  traga  da je  postojala.  Dakle,  na svim
pješačkim prelazima u ul. Rustempašina od kružnog toka kod TC Sara do IV PU Ilidža. I na
drugim lokacijama situacija je slična ali je na ovim mjestima, zbog sigurnosti velikog broja
turista  i  naših  građana,  neophodno,  hitno  “iscrtavanje”  horizontalne  signalizacije.  Plan
rekonstrukcije  ove  saobraćajnice  nas  ne  amnestira  od  obaveze  da  se  uradi  horizontalna
signalizacija.
Prvo pitanje ide Ministarstvu zdravstva Kantona Sarajevo, a glasi:
U kojoj fazi je implementacija Plana restruktuiranja zdravstvene djelatnosti i reorganizacija
zdravstvenih ustanova u KS? Plan je usvojila Skupština u prošlom sazivu na sjednici koja je
održana 27.04.2017. 
-Da li su nadležne institucije i organi proveli aktivnosti za realizaciju plana 
-Da  li  je  MZ  KS  pokrenulo  inicijative  i  aktivnosti  za  izmjene  i  dopune  zakonskih  i
podzakonskih propisa koji su u federalnoj nadležnosti?
-Da li je i koje ključne dokumente potrebne za funkcionisanje zdravstvenog sistema u KS
donijelo Ministarstvo zdravstva Kantona Sarajevo, a to su: Strategiju razvoja zdravstva KS,
Strategiju  i  politiku  razvoja  javnog  zdravstva,  Put  pacijenta  kroz  zdravstveni  sistem,  te
kliničke puteve i vodilje potrebne za poboljšanje kvaliteta zdravstvenih usluga).
Drugo pitanje također ide Ministarstvu zdravstva KS i Zavodu za javno zdravstvo KS. Znači, 
Studija o zdravstvenom stanju stanovništva , higijenskim prilikama i zdravstvenoj djelatnosti
na  području  KS  za  2018.g.  sa  prijedlogom  mjera  za  poboljšanje  zdravstvenog  stanja  i
higijenskih  priloga na KS,  planirana  je  za razmatranje  na Vladi  KS za juni  2019.g.  a  na
Skupštini KS za juli 2019.g.
Pitanje: U kojo je fazi izrade pomenuta Studija i da li će se uskoro naći na dnevnom redu
Skupštine KS?
I treće pitanje također Ministarstvu zdravstva KS. U Budžetu KS za 2019. g. za preventivne
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programe i aktivnosti je planirano 250 000 KM.
Pitanje: Da li se krenulo sa preventivnim programima, koje aktivnosti su u toku, koji nivoi
prevencije su planirani i koje zdravstvene ustanove su planirane za nosioce aktivnosti u
preventivnim programima finansiranim iz ovog novca?

Zastupnik Damir Nikšić je podnio sljedeće (citiramo):
Imam jednu inicijativu i dva pitanja. Prva inicijativa je pokrećem inicijativu da se Skupština
Kantona  Sarajevo  izjasni  o  tome  da  li  prepoznaje,  uvažava  i  njeguje  antifašističko  i
državnopravno naslijeđe ZAVNOBIH-a zajedno sa likom i djelom njegovog predsjednika dr.
Vojislava Kecmanovića Đede. 
Drugo je pitanje, zastupničko pitanje Zamolio bih nadležne da mi daju pismeni odgovor na
pitanje da li postoji inicijativa ili odluka bivšeg saziva Skupštine KS da se osudi bilo koji vid
dovođenja skupštinskog zastupnika Predraga Kojovića u vezu sa četničkim pokretom.
I imam treće zastupničko pitanje, malo je duže.  Tranzicija i Evropski put BiH nikako ne bi
smjeli imati alternativu. Država BiH se potpisivanjem sporazuma o stabilizaciji pridruživanja
(koji se mora implementirati još od 01.07. sada već davne 2015), između ostalog, obavezala
na ukidanje  državnog monopola  i  liberalizaciju  gasnog tržišta.  Država  BiH trenutno čeka
status kandidata za članstvo u EU, čeka otpočinjanje pregovora. Naveo bih jednu stvar: U EU-
u  se  od  1998.  postupno  liberalizira  tržište  prirodnog  plina.  Tada  je  donesena  Direktiva
98/30/EC s ciljem otvaranja tržišta, da bi se potrošačima (građanima i poduzećima) omogućio
slobodan odabir  pružatelja  usluga  opskrbe plinom.  Cilj  liberalizacije  je  ukidanje  državnih
monopola  i  uvođenje  tržišnog  formiranja  cijena  te  osiguranje  višeg  standarda  usluge  i
sigurnosti  opskrbe  plinom.  Zbog  liberalizacije  opskrbe  plinom,  povećan  je  tržišni  udio
privatnih  poduzeća,  dok  se  poduzeća  u  kojima  država  ima  manjinski  udio  postupno
„istiskuju"s tržišta.
Sarajevo je glavni  grad decentralizovane države,  što ne znači  da ne može i ne treba,  već
upravo suprotno:  da  mora  biti  centar  progresa i  lider  procesa  pridruživanja  EU u punom
kapacitetu slobode i prava koje Kanton uživa unutar decentralizovane države.
Kanton Sarajevo ima obavezu da povede procese približavanja i usklađivanja sa Europskom
Unijom, pogotovo onda kada niko drugi neće i kada drugi koče te procese. Zato bih pitao
Vladu KS i kolege zastupnike: da li bi se u Sarajevu mogli prestati baviti klijentelizmom,
populizmom, lažnim patriotizmom i vođenjem partijske države - firme kako bi počeli ubrzano
raditi  na legislativi,  liberalizirati  tržište,  naročito  tržište  gasa i  vratiti  se  na  Europski  put.
Hvala.

Zastupnik  Mirza Čelik je podnio sljedeće (citiramo):
Imam nekoliko pitanja.  Prvo pitanje se odnosi zašto kasnimo po programu rada iz oblasti
privrede Skupštine Kantona Sarajevo i Vlade a tiče se donošenja veoma bitnih akata, Zakon o
izmjeni  i  dopunama  Zakona  o  turizmu,  Zakon  o  izmjenama  i  dopunama  Zakona  o
koncesijama, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o šumama Kantona Sarajevo, kao i
Program utroška namjenskih sredstava u oblasti šumarstva, odnosno opće korisne funkcije
šuma. Godišnji plan provođenja programa razvoja malih privrede, kao i Program raspodjele
finansijskih sredstava za poslovno industrijske zone. Molim ministra za usmeni odgovor, čisto
da nas informiše dokle nam je to stiglo.
I drugo pitanje imam, vezano, dobili smo svi zastupnici mišljenje Ustavnog suda šta je Vlada
učinila  po osnovu mišljenja  ustavnog suda o Zakonu o prijavljivanju  i  postupku provjere
podataka o imovini nosilaca javnih funkcija u Kantonu Sarajevo i zašto nismo imali izmjene
kako ne bi došli u situaciju da imamo Ustavne presude na način da neki Zakon nije ustavan.
I treće pitanje zašto nemamo informacije o Grasu i VIK-u jer smo imali praksu i obavezu da
ćemo se informisati svako tri mjeseca ili već kako to Kolegij donese nama zastupnicima. Ali
evo ja vas molim da imamo informaciju o stanju u Grasu, VIK-u na već sljedećoj sjednici
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Skupštine Kantona Sarajevo.

Zastupnik  Sead Milavica je podnio sljedeće (citiramo):
Imam jedno pitanje i jednu inicijativu. Prvo pitanje čini mi se da je kolegica Danijela Kristić
već pomenula u svom izlaganju ali evo ja ću samo usmeno da pitam ministricu zdravstva,
zašto je u proteklom periodu došlo do nestašice BSŽ vakcina za novorođenčad te da li su
problemi otklonjeni i koje mjere su poduzete kako se slične situacije ne bi ponavljale?
I imam jednu inicijativu koju upućujem Ministarstvu saobraćaja. Dakle, podnosim inicijativu
za izgradnju podzemne garaže na platou ispred Željezničke stanice na Trgu žrtava genocida u
Srebrenici.
Obrazloženje:  Polazeći  od  činjenice  daje  pitanje  infrastrukture  za  stacionarni  saobraćaj,
odnosno parking jedno od gorućih pitanja u Kantonu Sarajevo. Podnosim inicijativu prema
Ministarstvu  saobraćaja  Kantona  Sarajevo  da  pokrene  neophodne  aktivnosti,  s  ciljem
izgradnje  podzemne  garaže  napomenutoj  lokaciji.  Naime,  svjedoci  smo  da  plato  ispred
Željezničke  stanice,  koji  nosi  ime  Trg  žrtava  genocida  u  Srebrenici  predstavlja  najblaže
rečeno  neugledan  i  neuređen  prostor  u  centu  grada.  Kao  i  da  isti  nema  uređenu  zelenu
površinu i hortikulturnu cjelinu, što u uslovima kada je očuvanje zelenih površina na drugim
lokacijama  prioritet,  predstavlja  značajan  nedostatak.  Smatram  da  je  potrebno  pristupiti
realizaciji  ove  inicijative,  na  način  da  se  pristupi  izgradnji  podzemne  garaže  i  potpunom
uređenju  same  cjeline  Trga  žrtava  genocida  u  Srebrenici  sa  odgovarajućim  spomenikom
sjećanja, fontanom, zelenom površinom i hortikulturnom cjelinom.

Zastupnica Vildana Bešlija  je podnijela sljedeće (citiramo):
Ja ću pročitati inicijativu, naravno nadam se da  ću uspjeti pročitati obje, ali ako ne, drugu ću
dostaviti  u  pisanoj  formi.  Odnose  se  na  Ministarstvo  zdravstva  Kantona  Sarajevo.  Prva
inicijativa je  za  uvođenje EMDR terapije za liječenje PTSP-ja koja ne uključuje bilo kakve
medikamente i u potpunosti  bi bila pokrivena sistemom zdravstvene zaštite.  Na inicijativu
određenog broja  ljudi  koji  su bili  u  procesu liječenja  u sistemu,  ali  i  privatno,  podnosim
inicijativu za razmatranje zamjene zastarjele metode terapeutskog tretiranja PTSP, koja je u
mnogim zemljama napredovanjem nauke zamijenjena  terapijom koja  provjereno pokazuje
bolje rezultate. Naime, EMDR je terapija koja ne uključuje nikakve medikamente i zasniva se
na sistematskom radu sa terapeutom i smatram da treba biti pokrivena u potpunosti sistemom
zdravstvene zaštite. Kod nas, takva terapija se može dobiti privatnom, a jedna seansa košta
oko 50,00 KM u prosjeku što većina građana, nažalost ne može sebi priuštiti. S obzirom da
smo zemlja čije je stanovništvo pretrpjelo teške ratne traume, te kako svjesnost o simptomima
koji nisu uvijek očigledni i mnogi građani nisu ni svjesni da su oboljeli, mišljenja sam da se
treba unaprijediti  tretman liječenja oboljelih  od PTSP-a.  O EMDR je urađeno na desetine
studija s pozitivno kontroliranim ishodom. Neke od tih studija pokazuju da 84%-90% žrtava
pojedinačne  trauma  nemaju  više  PTSP nakon  samo  tri  90-minutne  EMDR sesije.  Druga
studija,  pod pokroviteljstvom određenih organizacija,  otkriva  da 100% žrtava  pojedinačne
trauma  i  77%  žrtava  višestrukih  trauma  više  nije  imalo  dijagnozu  PTSP-a.  Zbog  svega
navedenog,  pozivam  Ministarstvo  zdravstva  Kantona  Sarajevo  da  razmotri  inicijativu  i
poduzme potrebne aktivnosti za realizaciju.
Drugo  su  pitanja  vezano  isto  za  Ministarstvo  zdravstva.  Na  osnovu  kojih  parametara  je
dijabetičarima uskraćena ta vrsta terapije i postoji li mogućnost da se dio odluke koji je u
njihovu korist koriguje. Slično važi i za Glukagen pen koji je svrstan tek na D listu, a radi se o
nužnom  sredstvu  za  interveniranje  u  slučajevima  teške  hipoglikemije  koja  može  imati  i
fatalne posljedice po pacijenta. I može li se ubrzati procedura nabavke flastera za mjerenje
šećera ili barem korigirati odredba kojom su trakice za mjerenje šećera ograničene na jednu
dnevno? Hvala. 

15



Zastupnik  Samir Suljević je podnio sljedeće (citiramo):
Imam  jedno  zastupničko  pitanje  i  dvije  zastupničke  inicijative  na  koje  tražim  odgovore
pismenim putem. 
Zastupničko  pitanje  koje  je  upućeno  Ministarstvu  zdravstva:  Zašto  je  u  Općoj  bolnici
Sarajevo  trenutno  po  sistematizaciji  zaposlen  samo  jedan  doktor  dermatologije?  Kako  se
može vidjeti iz postavljenog pitanja trenutno u OBS-u postoji samo jedan dermatolog. Kada
ova osoba ode na godišnji odmor ne postoji njena zamjena već se pacijenti šalju na KCUS.
Smatram da mi kao Skupština Kantona Sarajevo moramo nešto uraditi po ovom pitanju kako
bi građankama i građanima obezbijedili kvalitetnu zdravstvenu njegu.
Prva zastupnička inicijativa ide Ministarstvu saobraćaja Kantona Sarajevo i ona se ogleda u
tome  da  dajem  inicijativu  za  postavljanje  usporivača  brzine  u  ulici  Azize  Šaćirbegović,
Općina Novo Sarajevo.
Ulica  Azize  Šačirbegović  se  prostire  Mjesnom zajednicom Нrasno,  dodatnom izgradnjom
objekata  sa  raznim  obrtima  i  lokalima  je  postala  saobraćajnica  sa  visokim  intenzitetom
saobraćaja. Saobraćajnica prolazi pored JU Centar Vladimir Nazor koju pohađaju djeca sa
poteškoćama u razvoju, te se na njoj nalaze jako frekventni pješački prelazi koji povezuju
tržni  centar  ,,Robot“  s  polovinom  ovog  naselja.  Problem  se  manifestira  u  tome  što  je
karakteristično za ovu saobraćajnicu, a to je da se sastoji iz tri saobraćajne trake, a da pri tome
srednju traku koriste vozila iz oba pravca.  
Druga  zastupnička  inicijativa  je  vezana  dijelom  i  na  određena  pitanja  a  odnosi  se  na,
upućujem je Ministarstvu kulture  i sporta Kantona Sarajevo. I ona je da se pristupi donošenju
Pravilnika o nagrađivanju sportista i sportskih kolektiva na nivou KS. Naime,  prije izvjesnog
vremena,  nakon  osvajanja  Prvenstva  BiH,  u  fudbalu,  nadležni  ministar  je,  FK  Sarajevo
obećao nagradu u iznosu od 100.00 KM. Također je, koliko se sjećam, rečeno, da će i КК
Sparsi biti adekvatno nagrađeni. To smatram lijepim gestom. Međutim, kako postoje klubovi
koji su, u proteklim godinama ostvarili izuzetne rezultate, a nisu imali nikakvu podršku od KS
postavlja se pitanje: „Da li postoji ikakav pravilnik o nagrađivanju sportskih kolektiva u KS?
Poželjno je napraviti kriterije i nagraditi uspjehe pojedinaca i kolektiva za postizanje rezultata.
U skladu sa navedenim tražim dostavljanje spiskova udruženja iz oblasti kulture i sporta, koji
su  u  tom periodu  dobili  finansijska  sredstva  od  nadležnog  Ministarstva,  odnosno  KS,  sa
iznosom koji su dobili, te eventualno kriterije na osnovu kojeg su se ista finansirana. Hvala. 

Zastupnica Amra Junuzović – Kaljić je podnijela sljedeće (citiramo):
Ovdje  je  jedna inicijativa  koju ću predati  u pismenoj  formi i  obzirom da je  obrazloženje
prilično široko, samo ću pročitati onaj dio koji daje osnovni smisao. Inicijativa se odnosi na
izmjene i dopune Zakona o državnoj službi Kantona Sarajevo. Dakle, na osnovu člana 10.
stav  1.  tačka  4.  i  člana  20.  Zakona  o  organizaciji  organa  uprave  u  Federaciji  Bosne  i
Hercegovine  mišljenja  sam da  su  potrebne  promjene  Zakona  o  državnoj  službi  Kantona
Sarajevo sa ciljem dosljednog provođenja principa učinkovitosti i ekonomičnosti, a u oblasti
ljudskih resursa koje navedeni Zakon reguliše. Jasno je da se od radnika u realnom sektoru, za
dobivenu plaću, prethodno traži radni učinak i rezultati rada, što je opravdano sa jedne strane,
a čega formalno -  pravno u državnoj  službi  sa druge strane nema, i  što je  na neki  način
diskriminirajuće za razliku od prava na plaću koje je neupitno.   Članom 25. stav 1. tačka d)
Zakona o državnoj službi Kantona Sarajevo, propisano je da državni službenik ima pravo „na
plaću i naknade na način utvrđen posebnim zakonom". Članom 28. istog Zakona propisano je
da državni službenik i namještenik ima pravo na naknade utvrđene u odredbama člana 30. -
44.,  to  se  odnosi  sve na plaćeni  dopust,  naknada za ishranu tokom rada,  itd  i  sve ostalo
pripadajuće.   Prava  iz  prethodnog  stava  se  ne  dovode  u  pitanje,  uz  primjedbu  da  kroz
relevantne  zakonske  propise  državni  službenici  su  u  znatno  povoljnijem  položaju  od
zaposlenika u realnom sektoru, te se kod državnih službenika „pravo na plaću" ne dovodi u
pitanje niti u situacijama kada ne ostvare ni minimum radnog učinka,2.), dok stav 4. istog
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člana propisuje da radni učinak definiše poslodavac u skladu sa općim propisima, kolektivnim
ugovorom ili pravilnikom o radu. Primjera radi, članom 24. propisano je da državni službenik
izvršava  zadatke  predviđene  opisom  radnog  mjesta  i  primjenjuje  i  osigurava  poštivanje
ustavno - pravnog poretka itd. pri čemu državni službenik i namještenik u organu državne
službe ima pravo na plaću koja odgovara radnom mjestu na koje je državni službenik odnosno
namještenik postavljen i ne spominje se radni učinak i rezultati rada, koji po ugledu na Zakon
o radu, preporučujem da bude inkorporiran u tekst Zakona o državnoj službi 
„Radni  učinak i  rezultate  rada" moramo dovesti  u  vezu i  sa odredbom člana  61.  stav 3.,
Zakona  o  državnoj  službi   „U  slučaju  preventivne  suspenzije  državni  službenik  koji  je
suspendovan  prima  puni  iznos  plaće",  koje  zakonsko  rješenje  imamo  i  u  Zakonu  0
namještenicima u organima državne službe u Federaciji.  Konkretno, općine recimo kada se
nađu u situaciji  da moraju državnog službenika ili namještenika obavezno suspendovati sa
posla, isplaćivati im puni iznos plaće do okončanja disciplinskog postupka, odnosno do dana
stupanja na izdržavanje izrečene kazne ukoliko se radilo o sudskom postupku, a koji postupci
predugo traju i čije posljedice u konačnici trpe poslodavci i građani koji taj nerad plaćaju.
Općine  imaju  slična  iskustva  i  sa  dugotrajnim  žalbenim  postupcima  kod  ocjenjivanja
namještenika i državnih službenika gdje su se rješenja Odbora čekala i po godinu dana, uslijed
čega se gubi  i  svaka svrha ponovnog postupka tj.  ocjenjivanja nakon proteka tako dugog
vremenskog perioda. Hvala lijepo. Ovo  će biti u pismenoj formi predato. 

Zastupnica Neira Dizdarević je podnijela sljedeće (citiramo):
Ja za danas imam nekoliko pitanja i inicijativa. Pročitat ću dva pitanja. Moje prvo zastupničko
pitanje upućujem Ministarstvu prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša i Ministarstvu
privrede Kantona Sarajevo. Molim Vladu Kantona Sarajevo kao i resorna Ministarstva da me
obavijeste o  projektu Crna Rijeka,  šta je u okviru ovog projekta do sada završeno, šta se
planira u budućnosti? Da li će ovaj projekat biti proglašen projektom od javnog interesa? Šta
je  urađeno  sa  projektnom  dokumentacijom  koju  posjeduje  firma  Energoinvest?  Kakve
planove ima Vlada KS s obzirom da na prostoru buduće akumulacije Općina Trnovo planira
graditi mini hidrocentrale, a prema informacijama koje posjedujem prostor za akumulaciju je
rezervisan u Prostornom planu Kantona Sarajevo, te je nemoguće istovremeno graditi mini
hidrocentrale i akumulaciju za vodosnabdijevanja?
Moje drugo pitanje upućujem Ministarstvu komunalne privrede i infrastrukture i preduzeću
VIK da mi dostave informacije o izgradnji vodovoda Hojta na Bjelašnici odnosno informacije
o završenim te preostalim poslovima na izgradnji. Također molim precizan izvještaj o do sada
utrošenim sredstvima.  Te potrebnim sredstvima za  završenje  projekta.  Oba pitanja  molim
odgovor u pisanoj formi. Toliko hvala. 

Dopredsjedavajući Vibor Handžić  je podnio sljedeće (citiramo): 
Jednu inicijativu  ću pročitati  a  ostalo  ću dostaviti  pismenim putem.  Upućujem inicijativu
prema  Ministarstvu  finansija  Kantona  Sarajevo.  Dakle,  pokrećem  inicijativu  za  izmjenu
Zakona o porezu na promet nekretnina i  porezu na naslijeđe  i  poklone Kantona Sarajevo
(„Službene novine  28/18) i to za izmjenu dva člana ovog Zakona. Najprije za izmjenu člana
15. stav 1. tačka (d) u kojem će broj kvadrata za državljane BIH do 38 godina starosti koji
imaju prebivalište u Kantonu Sarajevo, nemaju nekretnine, te prvi put kupuje stan ili kuću
kojom rješava svoje stambeno pitanje povećati sa 30 na  45 m2 za prvog člana domaćinstva,
ostali dio stava u kojem se za svakog narednog člana domaćinstva, a to se odnosi na bračne
drugove ili maloljetnu djecu uvećava se za 15 m2, ostaje nepromijenjen. Smatram da bi ovom
mjerom odnosno podizanjem donje granice olakšali stambeno zbrinjavanje mladih u Kantonu
Sarajevo, te da bi to bio još jedan dodatni kvalitet na pronatalitetne mjere u Kantonu Sarajevo.
Također podnosim inicijativu za izmjene člana 21. stav (1) koji definiše porezne stope za
nasljednike drugog nasljednog reda,  da se ta stopa smanji sa "8%", na "3%". kao primjer
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uzimam da je ova stopa porezna u Unsko - Sanskom Kantonu 3%, a u Tuzlanskom Kantonu
2%. Zahvaljujem. 

Zastupnik  Igor Stojanović  je podnio sljedeće (citiramo):
Moje prvo pitanje za Ministarstvo privrede Kantona Sarajevo. Koliko je podzakonskih akata
donijeti po Zakonu o vodama do sada? Pod dva, tražim da mi se dostavi informacija od strane
Kantonalno  urbanističke  inspekcije  o  bespravnoj  gradnji  na  vodozaštitnoj  zoni  na  Ilidži,
odnosno  da  li  je  ispoštovan  Zakon  o  prostornom  uređenju  i  da  li  su  pribavljene  sve
saglasnosti?  Te  da  se  izvrši  inspekcijski  pregled  u  opštinskoj  urbanističkoj-građevinskoj
inspekciji  opštine  Ilidža  vezano za objekte koji  se grade na rijekama Bosna i  Željeznica.
Također pitanje Ministarstvu privrede Kantona Sarajevo. 25. maja 2018 godine dostavljen je
Ministarstvu  Privrede  nacrt  Odluke  o  vodozaštitnim  zonama  Sarajevskog  polja  od  strane
imenovane komisije i do današnjeg dana ništa se nije desilo po pitanju usvajanja nove odluke
koja je propisana Zakonom o vodama i Pravilniku o vodozaštitnim zonama. Zašto? Te su
zone već trebale bti utvrđene i mene zanima zašto do sada već nismo dobili taj nacrt i kada
ćemo ga dobiti. Također imam pitanje za Ministarstvo privrede. Tražim da me obavijestite o
trenutnom stanju  kanalizacionog  kolektora  Bjelašnica  –  Igman  –  Hadžići.  Da  li  kolektor
funkcioniše u potpunosti? I da li je saniran kvar na Brezovači koji se nalazi iznad Vrela Bosne
jer ako nije saniran kvar postoji mogućnost da izlivene fekalije podzemnim kanalima direktno
dođu na samo izvorište na šta upućuju trenutni nalazi uzoraka vode sa Vrela Bosne. I imam
jednu inicijativu prema Ministarstvu komunalne privrede. Podnosim inicijativu u ime građana
Nahoreva za čišćenjem zone Pionirske Doline. Dakle u njihovom krugu je toliko smeća da
građani jednostavno već više puta i putem opštinog vijeća Centar a evo sada su i pokušavaju
direktno prema Ministarstvu komunalne privrede da upute inicijativu da se ovaj krug očisti.
Hvala. 

Zastupnica Bibija Kerla je podnijela sljedeće (citiramo):
Danas imam jednu inicijativu i par pitanja.  Inicijativa se odnosi o davanju stipendije  sinu
profesora Almira Brade Brkića koji  je zajedno sa svojom suprugom i kćerkom poginuo u
saobraćajnoj nesreći 07.06.2019 godine.
Obrazloženje: Potaknuta teškim bolom i osjećajem tuge zbog tragičnog događaja, u kojem je
smrtno stradao profesor Almir Brada Brkić, sa suprugom Lamijom i kćerkom Fatimom, želim
podijeliti  javnosti veličinu onoga stoje iza sebe ostavio naš profesor Brada. Kao roditelj  i
nesebični entuzijasta, svojim humanim djelima zadužio je sve nas da ne smijemo posustati u
činjenju dobra i svega onoga što čini ljubav prema djeci i svim ljudima sa kojima živimo. Bio
je čovjek, uvijek spreman pomoći drugima i prvi u svim humanitarnim akcijama. Ono što ne
smijemo nikada zaboraviti  je njegov sin Bilal,  koji je ostao svima nama u amanet,  da mu
vratimo za sve dobro koje je Brada učinio za nas. Zato tražim od Skupštine i Vlade Kantona
Sarajevo, da poduzmu sve aktivnosti kako bi naš Bilal dobio svu potrebnu njegu, nastavio
život, iako sa bolom koji će vječno nositi sa sobom, bez svojih najmilijih, ali da ne oskudijeva
u bilo  čemu.  Zato  molim Vladu i  Skupštinu Kantona Sarajevo da to  što  je  moguće prije
realizuju. 
Imam par blic pitanja gdje neću čitati obrazloženja pa molim ministre da malo obrate pažnju
na pitanja. Ministarstvu prostornog uređenja, Programom šestorke tristo mjera kojim želimo
da unaprijedimo jeftiniji i bolji život građana Kantona Sarajevo planiran je projekat toplovoda
Kakanj Sarajevo. Moje pitanje glasi šta se uradilo po tom pitanju i da li je izrađena studija
izvodljivosti i koliko bi koštao ovaj projekat. Molim usmeni i pismeni odgovor. 
Ministarstvu privrede da li je Zakon o šumama koji je usvojen 2013 godine obuhvaćena šuma
i  unapređenje  upravljanja  šumama  u  Kantonu  Sarajevo?  Postoji  li  mogućnost  donošenja
Zakona o zabrani izvoza svih vrsta sirovog drveta van granica BIH? Isto usmeni odgovor.
Ministarstvu  prostornog  uređenja.  Kada  Ministarstvo  ima  namjeru  donošenja  poreskih
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olakšica pri registraciji hibridnih komercijalnih vozila te olakšica pri registraciji automobila
koja koriste plin?
Imam još jedno za Ministarstvo komunalne privrede. Da li ima ikakve šanse da se donese
odluka o uvođenju elektronske naplate svih komunalnih usluga. Znamo vrlo dobro koliko bi
to valjalo našim građanima koji plaćaju neke priznanice sa dvije do tri marke.
Ministarstvu zdravstva da li je dozvoljeno da se maloljetnicima omogućava javno uživanje
nargile a ne znamo sastav tih supstanci? Međutim pouzdano se zna za negativan uticaj na rast
i motoričke radnje malodobnih osoba. Da li su to radnje zakonom regulisane i ako jesu koje
su to predviđene sankcije za to. Ako nisu, da se za sljedeće skupštinsko zasjedanje ne bi bilo
loše pripremi prijedlog mjera kako se ova negativna pojava suzbila. Imam još par pitanja a to
ću dostaviti naknadno. Hvala lijepa.

Zastupnik  Elvis Vreto je podnio sljedeće (citiramo):
Ja  imam  jedno  pitanje  upućujem  ga  Ministarstvu  komunalne  privrede  i  infrastrukture  i
komunalnom  preduzeću  VIK:  koje  su  aktivnosti  poduzimaju  i  kada  se  može  očekivati
realizacija  nastavka  izgradnje  kolektora  otpadnih  voda  koji  treba  da  omogući  izgradnju
sekundarne kanalizacione mreže na području Općine Ilidža i Hadžići za naselja Rakovica , dio
naselja Blažuj, Gladno polje i dio naselja Miševići.
Molim pismeni odgovor na postavljeno pitanje. Hvala.

Zastupnik  Mahir Dević je podnio sljedeće (citiramo):
Kratko  vezano  za  Program  rada  Skupštine  Kantona  Sarajevo  i  program  rada  Kantona
Sarajevo. Znači, predsjedavajućem Skupštine Kantona Sarajevo da se dostavi analiza praćenja
rada Programa rada Skupštine u smislu da se informišemo od kojih to stavki mi odstupamo, u
smislu donošenja Zakona  i na koji način vršimo izmjenu tog dokumenta jer imamo često na
djelu situaciju  da određene zakone smo planirali  da donosimo u redovnim procedurama a
donosimo ih ustvari  u hitnim, skraćenim procedurama. Itd. Znači svjesno kršimo Program
rada Skupštine Kantona Sarajevo iz sjednice u sjednicu. Druga stvar je vezana isto tako za
Program rada Vlade Kantona Sarajevo. Znači molit ću premijera Kantona Sarajevo gospodina
Fortu da  nam dostavi  analizu  stanja  sa  30.06.  a  vezano za  program rada  Vlade  Kantona
Sarajevo šta smo to sve kazali  da će Vlada Kantona Sarajevo uraditi  do 30.06 a  šta nije
usvojeno zaključno sa tim polugodišnjim datumom.  I evo još jedna rečenica ako dozvoljavate
vezano za ovu inicijativu. Mislim da se ne možemo mi, ustvari Klub SDA se neće izjašnjavati
o ovoj inicijativi jer pitanje dugovanja je pitanje onoga ko daje uslugu i onoga ko je ne plaća,
te stvarni naravno rješava sud, pitanja očitavanja vodomjera je opet pitanje onoga koji daje tu
uslugu i policijske asistencije.  I treća stvar ovo zadiranje u Zakon o javnim nabavkama u
ovom  smislu  mislim  da  mi  kao  Skupština  Kantona  Sarajevo  ne  možemo  jedan  ovakav
zaključak usvojiti jer je on protivan naravno i Poslovniku o radu Skupštine Kantona Sarajevo.
Ako se bude za ovo glasalo Klub SDA će se iz ovoga izuzeti iz glasanja jer mi smo i rekli i
prije već da ćemo se izuzeti iz glasanja za sve zaključke koji nisu u skladu sa Poslovnikom o
radu Skupštine Kantona Sarajevo.  Hvala. 

Predsjedavajući je podnio sljedeće (citiramo):
Podnosim inicijativu  da  se  pristupi  izradi  plana  za  sistemskim uvođenjem STEM učila  i
pomagala  u  školama  u  Kantonu  Sarajevo  po  uzoru  na  zemlje  koje  su  vodeće  u  oblasti
digitalnog obrazovanja: Velika Britanija, Island, Singapur i druge.
OBRAZLOŽENJE: Razvoj digitalne i naučne pismenosti, tehnoloških i ostalih kompetencija
u okviru  STEM područja  za  mlade  u Bosni  i  Hercegovini  je  neophodan,  kako bi  postali
ravnopravni  građani  21.  stoljeća.  Nekoliko  primjera  iz  regiona  u  nastavku  obrazloženja
dostavljam pismeno ovu inicijativu.
Druga inicijativa, pokrećem inicijativu da sve institucije čiji je osnivač ili suosnivač Kanton
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Sarajevo  prekinu  saradnju  sa  svim  ugostiteljskim  objektima,  hotelima  i  drugim  pravnim
subjektima koji imaju dugovanja za komunalne usluge, ili ne dozvoljavaju kontrolu potrošnje.
Te  tražim  da  sastavni  dio  tenderske  procedure  budu  potvrde  o  izmirenim  računima  za
komunalne  usluge  u  svim  procedurama  koje  Kanton  provodi  ukoliko  je  to  moguće.
Obrazloženje: u gore pomenutim objektima se održavaju seminari, kongresi, promocije kao i
drugi  oblici  poslovne saradnje.  Ministarstva  preduzeća  ustanove,  zavodi  i  fondovi,  čiji  je
osnivač ili suosnivač Kanton ne smiju trošiti budžetski novac kod onih koji kradu i podrivaju
sistem. Stoga tražim da i sva udruženja i drugi pravni subjekti koje finansiramo iz budžeta
prekinu saradnju sa istim sve dok svoje obaveze ne izmire i ne dozvole kontrolu potrošnje.
Desetine  miliona  KM neplaćenih  komunalnih  usluga  završi  u  rukama  tajkuna  kod  kojih
kasnije naše institucije troše budžetski novac i takvo stanje se mora drastično mijenjati. Još
jedan mali dio napomene, a onda mi iz budžeta zakrpimo te rupe budžetskim novcem pa se
pojavljuju primjeri hotela na Ilidži i ne odvoza smeća koje nam je višemilionska šteta za KRO
Rad koji se opet finansira sredstvima iz budžeta. Ista stvar je i sa vodom. Ne dozvoljava se
kontrola  ove  potrošnje  i  smatram  da   bi  bilo  kakav  pokušaj  zaštite  ovakvih  ljudi  bilo
suučesništvo u onome što oni tamo očigledno godinama, uz podršku struktura koji vode ova
komunalna preduzeća  vrlo ciljano smišljeno i  organizovano rade.  Pozivam vas  da o ovoj
inicijativi izjasnimo. Da pratimo kroz Ministarstvo komunalne privrede status ovih privrednih
subjekata. Da se redovno o tome izvještava i Ministarstvo i Vlada i Skupština, a po potrebi i
javnost Kantona Sarajevo, jer i redukcije i druge pojave koje imamo očigledno su uzrokovane
ovakvom vrstom zloupotreba onih koji imaj svoje političke zaštitnike, stranačke zaštitnike i
neke  druge  zaštitnike  kojima  se  ovom prilikom i  i  ovom inicijativom  mora  stati  u  kraj.
Odgovorno tvrdim da je ova inicijativa potpuno poslovnički usklađena i da ni jednim aktom
ni slovom ni zarezom ne narušava poslovničke procedure. Podijelio sam ovo u 35 primjeraka,
služba je pardon podijelila,  tako da je ovo inicijativa za koju ću zamoliti  da se Skupština
izjasni. Ne traži dodatno izjašnjavanje Vlade jer nema finansijskih troškova. 

Nadalje,  predsjedavajući  Konaković  je  naglasio  da  su  pitanja  koja  traže  usmeni  odgovor
zabilježena, te da će nakon odgovora članova Vlade uslijediti izjašnjavanje po inicijativama.
 Sad se prvo izjašnjavamo o inicijativama ili čekamo to nakon. Idemo prvo usmene odgovore,
poslije usmenih odgovora se izjašnjavamo o inicijativama koje su zastupnici tražili. 

Premijer Edin Forto je dao odgovor kako slijedi:
Evo bilo  je  pitanje  vezano za  koliko  je  žena  izabrano na imenovane funkcije  i  tražen  je
usmeni odgovor. Ja ne znam ovaj odgovor, ja mogu samo prikupiti podatke i dostaviti vam
pismeno.  U  ovom  trenutku  ja  ne  mogu  odgovoriti  ali  rado  ćemo  prikupiti  podatke  i
odgovoriti.  Ko bira  supervizore za konkurse pri  zapošljavanju?  Supervizori  se  javljaju  na
javni poziv. Bila su već dva javna poziva u Uredu za borbu protiv korupcije. I taj Ured onda
liste konsolidira i dostavlja ih Vladi na odobrenje. Za svaki pojedinačni konkurs dodjeljuje se
supervizor po programu koji je rendom. Znači nasumično. Ne postoji neki redoslijed nego se
nasumično bira supervizor za svaki pojedinačni konkurs. Njihovo prisustvo je obavezno u
trenutku  kada  se  otvaraju  prijave  i  u  trenutku  pismenog  ispita.  Ostalo  mogu  pratiti  po
sopstvenom nahođenju. Mislim da sam vam odgovorio.  A za sve drugo sam tu također.

Ministar Adnan Šteta  je dao odgovor kako slijedi:
Dobar dan svima. Poštovani predsjedavajući. Kolegice i kolege zastupnici, kolege ministri,
dragi građani Kantona Sarajevo. Prije svega evo hvala i na pitanjima i na inicijativama koje sa
m dobio od kolegica i kolega zastupnika. Inicijative su odmah mogu reći nešto što je super i
što ćemo mi podržati. Zahvaljujući se kolegici Segmedini koja je postavila pitanja vezano za
infrastrukturne cestovne radove koje trenutno imamo u Kantonu Sarajevo. Nije jednostavno
kratko odgovoriti na ovo pitanje ali ću biti što je moguće kraći i koncizniji i sa eventualno
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nekim brojkama pokušati dočarati i približiti to svima da im bude jasno. Po pitanju radova
koji su pokrenuti u 2019 godini, sve uporedba u odnosu na 2018 godini, šest mjesec za šest
mjeseci. U 2018 godini je pokrenuto radova što konkretnih što priprema investiciono tehničke
dokumentacije u dužini od 2650 metara, tj 2 kilometra i 650 a u 2019 20.534 metra. Ili 20
kilometara i 500. Znači deset puta smo više pokrenuli u prvih šest mjeseci o.g. nego što je
pokrenuto u prošloj godini, s tim, da od ovih 20.534 metra koji su pokrenuti papriloški već
10.574, znači 50% od ukupno te dužine već u radovima a ostali dio će krenuti u narednim
danima. O tome ću malo kasnije. A prošle godine je bilo 650 metara svega. Znači za prvih
šest  mjeseci.  Znači  prošle  godine smo imali  650 metara  radova,  ove godine  imamo 10,5
kilometara radova u Kantonu Sarajevo. Po pitanju rekonstrukcija i rehabilitacija ulica. Bitna
opaska meni a mislim i svim građanima u Kantonu Sarajevo, i svima nama koji sjedimo ovdje
je da smo prošle  godine u prvih šest  mjeseci  imali  tih 650 metara  samo u jednoj  općini,
Općini  Novi Grad. Ovih 10,5 km imamo u svim općinama Kantona Sarajevo ravnomjerno
raspoređeno i investirano i radimo rekonstrukcije ulica u svim opštinama Kantona Sarajevo.
Četiri  projekta  su  bila  prošle  godine  za  rehabilitacije  i  rekonstrukcije  ulica  u  Kantonu
Sarajevo, ove godine su 24 projekta. Po pitanju utroška sredstava 8,5 miliona KM ugovorenih
imamo za ove radove koje do sada radimo od toga 4,4 miliona su već plaćena. Plaćanje se vrši
tek nakon odobrenja nadzora za određenu situaciju, a nadzor radi naš Zavod za izgradnju. A
osim toga, imamo još 5 miliona KM u javnim nabavkama koje će biti u narednih mjesec dana
da kažemo na raspolaganju. Bitne neke stvari koje smo već završili a vežu se za pitanje koje
ste postavili  jeste  da smo ulici  Zmajevac  u Starom Gradu zajedno sa opštinom završili  u
dužini od 1,5 km. Ljubljansku u opštini Novo Sarajevo 470 metara. Opštini Ilidža Hrasničku
cestu 1,2 km. Veliku aleju 2 km. U Vogošći Omladinsku ulicu, u Hadžićima put za Miševiće.
Tako da  određene stvari  smo već  završili.  Jako puno stvari  će  biti  završeno u  narednim
danima. Znači 24 gradilišta su već aktivna a narednih 10 ide još do kraja ovoga mjeseca. Imat
ćemo u augustu dvije bitne ulice, jedna je danas pomenuta, a druga nije Rustempašina. Ide
rekonstrukcija Drinske ulice u dužini od 2 km. Znači od Fabrike duhana do Buča potoka.
Tako da faktički ove godine sve ono što je ostalo iz prethodnih godina i što je planirano u
ovoj godini će biti završeno. I opet opaska radimo u svim opštinama u Kantonu Sarajevo.
Znači imao bih tu više informacija ali evo bio je gledam vrijeme, prešao sam tri minute ali
dostavit ću i pismeno ako bude trebalo. Hvala.

Ministrica Lejla Brčić je dala odgovor kako slijedi:
Dobar dan i lijep pozdrav svim prisutnima i svima koji nas prate putem medijskih servisa.
Ako  sam  dobro  zabilježila,  bilo  je  samo  pitanje  uvaženog  zastupnika  Čelika  po  pitanju
mišljenja Ustavnog suda na Zakon o prijavljivanju i kontroli imovine nosilaca javnih funkcija
i odnosilo se na to šta je Vlada uradila i zašto nisu pripremljene izmjene tog Zakona. U ovom
momentu još uvijek nema potrebe za tim i ja vjerujem da neće ni doći do situacije da treba
mijenjati Zakon. Ono što se desilo zamjenik premijera FBIH gospodin Drljača, ministar rada i
socijalne  politike  je  iskoristio  svoje  ustavno  pravo  i  dostavio  je  zahtjev  za  mišljenje  na
određen odredbe Zakona. Ustavni sud je dao svoje mišljenje. Ono nije pravno obavezujuće.
Ono što se  u budućnosti  potencijalno  može desiti  da  premijer  FBIH kao jedini  koji  ima
legitimitet za to, podnese zahtjev za ocjenu ustavnosti određenih odredaba Zakona i ukoliko
bi Ustavni sud donio odluku kojom bi usvojio taj zahtjev u tom momentu bi smo mi bili u
obavezi  pristupiti  izmjenama  Zakona  što  bi  naravno svakako  i  učinili.  Ali  ja  ponavljam,
obavili  smo čitav niz sastanaka nakon tog mišljenja i konsultacija i sa strukom. Ne znam
koliko  ste  bili  u  prilici  pratiti  jedno  od ključnih  pitanja  je  bilo  i  usklađenost  Zakona  sa
zakonom o zaštiti  ličnih podataka ali  je dan nakon objave mišljenja  direktora agencije  za
zaštitu ličnih podataka u intervju za Klix potvrdio da u samom Zakonu u kontekstu zaštite
ličnih podataka nema apsolutno ništa sporno. Tako da u ovom momentu, ni formalno pravno
ni  suštinski  nema ništa  problematično po pitanju Zakona,  a ukoliko se bude desilo  da se

21



donese odluka Ustavnog suda mi ćemo je svakako poštivati  jer  se odluke Ustavnog suda
poštuju i provode a ne komentarišu. Hvala.

Ministar Malik Garibija  je dao odgovor kako slijedi:
Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne i građane koji nas prate. Izvinjavam
se zbog glasa, malo sam prehlađen. Bilo je pitanje vezano za službeni put u Kinu. Dakle,
nakon što je Vlada Kantona Sarajevo ostvarila dobre odnose sa našim ključnim i strateški
najvažnijim  partnerima  SDA,  zemljama  EU  i  Europe  pokušavamo  otvoriti  saradnju  i  sa
velikim tržištima i brzorastućim ekonomija među kojima se svakako ističe NR Kina. Na putu
smo bili na poziv ambasade NR Kine koja je snosila sve troškove puta i boravka. Program se
zove „Mostovi budućnosti”.  Dio inicijative pojas i  put koji  uvezuje Euroaziju  i  Afriku sa
velikim kineskim tržištem. Isto tako inicijative „17 plus 1” koja uvezuje 17 država Centralne i
Istočne Europe sa Kinom. Boravili smo u regiji Šun Čang koja je površinom duplo veća od
naše države, a brojem stanovnika 15 puta brojnija. Naši domaćini bili su grad Ning Bo i JI
Vo. Ning Bo je strateški važan grad zato što se radi o jednoj od tri najveće luke na svijetu i po
težini robe koju transportuju u prvom lukom svijetu. Ji Vo isto tako izuzetno bitan važan grad,
centar  trgovine  robe  široke  potrošnje  za  Kinu  generalno.  On  je  početna  stanica  ovog
kopnenog dijela  inicijative Put i  pojas sa prugom koja je do sada dobacila  do Londona i
Amsterdama a krajnji  je  cilj  da dođe do samog Madrida,  odnosno da se raširi  po čitavoj
Europi. Nadam se da će jedan krak u ovom planu uspjeti doći i do naše zemlje i na taj način
poboljšati naš položaj. Inače kina kao država koja se u proteklih nekoliko decenija izvukla
700  miliona  ljudi  iz  siromaštva  i  koja  trenutno  pravi  izuzetan  napredak  na  polju  zelene
politike sa novim politikama i prevoza i transporta itd izuzetno važna i vjerujem da je država
od koje možemo jako puno toga učiti. Imali smo sastanke sa delegacijama i predstavništvima
ovih gradova. Na žalost dakle i Ning Boa i Jing Bua i ove regije Šić Jang, na žalost obzirom
da su naši odnosi još uvijek na niskom nivou ovo se može tretirati kao određeni prvi kontakti.
Međutim imamo pozitivan  odjek.  Dosta  kasnimo za  regijom,  dosta  kasnimo za  ostatkom
Centralne i Istočne Europe koja obilato koristi sredstva i investicije iz Kine. Ali evo nadam se
da je ovo jedan od prvih koraka koji će uroditi plodom i koji  će privući dodatno kineske
investitore. 

Ministar Damir Filipović  je dao odgovor kako slijedi:
Zahvaljujem  predsjedavajući.  Sve  vas  srdačno  pozdravljam  kao  i  gledatelje  pored  malih
ekrana. Imao sam dva pitanja uvažene zastupnice Bibije Kerle. Jedno se odnosi na poreske
olakšice prilikom registracije hibridnih vozila, komercijalnih vozila i vozila koja se kreću na
plin. Radi se o sljedećem da je to regulisano Zakonom o osnovama sigurnosti saobraćaja na
putevima u BIH, članom 215. stavom 3) kojim se donosi poseban pravilnik na osnovu kojeg
se uvode sve eventualne olakšice, odnosno tretiraju sva uplata prilikom registracije. Naravno
da trebamo razmotriti ovu inicijativu u smislu da kao Vlada na koju bi se, odnosno Kanton na
koji bi se imalo povoljnosti ukoliko bi se došlo do registracije,  odnosno olakšica prilikom
registracije ovakvih vozila po pitanju kvalitete zraka da ovakvu inicijativu trebamo uputiti
prema višim instancama vlasti  i  na neki način pokušati inicirati  ovu priču u konačnici da
imamo.  Ali  ono što želim da spomen prilikom ovoga, radimo na izmjeni  Zakona koji  će
omogućiti lakšu instalaciju elektropunionica za vozila na električni pogon. Mislim da je to
jako  bitno i da je to od strane ove Vlade i ovog Ministarstva jedna pozitivna stvar koja će se u
nekom narednom periodu desiti.  Odnosno Zakon o izmjeni i dopuni Zakona će se naći na
dnevnom  redu,  tako  da  ćemo  na  taj  način  pokušati  da  stvorimo  jedno  određeno  tržište
električnih  vozila  po  pitanju  kvaliteta  zraka.  Što  se  tiče  drugog pitanja  Toplovod Kakanj
Sarajevo,  imali  smo  studiju  o  poboljšanju  i  proširenju  mreže  daljinskog  grijanja  koja  je
okončana i koja je ponudila Vladi Kantona tri scenarija. Vlada se je opredijelila trenutno za
drugi scenario koji se odnosi na poboljšanje proširenja mreže daljinskog grijanja korištenjem

22



obnovljivih izvora energije kao i geotermalnih izvora koje imamo na Ilidži. Radi se o iznosu
od 170 miliona, procijenjeni iznos je 170 miliona scenarija koji smo se opredijelili. Svakako
da smo donijeli zaključak da ne odustajemo od Toplovoda Kakanj Sarajevo s tim da je to
pitane više instance vlasti u smislu eksproprijacije Termoelektrane Kakanj koja treba da bude
glavni generator ove vrste energije koja u konačnici treba da zadrži zato što mora da ima
kogenerativnu  vrijednost  kako  bi  se  Termoelektrana  zbog  pariškog  sporazuma  ostala  u
funkciji i da mnogi ljudi ne bi izgubili radna mjesta. Svakako da smo opredijeljeni ka tome.
Obavili smo i sastanak sa gospodinom direktorom Ćibukčićem sa kojim smo razgovarali o
navedenom projektu. Prema našoj studiji samo proširenje i poboljšanje i prilagođavanje mreže
daljinskog grijanja koje bi se prikopčao na Toplovod Kakanj Sarajevo iznosi 360 miliona s
tim da tu bi vjerovatno došlo do izgradnje bloka 8 Termoelektrane koji bi mogao tek onda da
opskrbi Sarajevo energijom koja je neophodna. Kao isto tako eksproprijacija zemljišta i sve
ono što je neophodno da bi imali cjelokupan kostur. Mi možemo pričati samo o onom dijelu
koji se odnosi na Kanton Sarajevo, to je 360 miliona KM. Hvala.

Ministar Haris Bašić  je dao odgovor kako slijedi:
zahvaljujem predsjedavajući. Po mojoj evidenciji imao sam mnogo pitanja pa se nadam da ću
uspjeti da ih adresiram u ove tri minute. Prva pitanja mi je postavila.

Ministar Haris Bašić  je dao odgovor kako slijedi:
Imam od gospođe  Bibije  Kerle,  nisam razumio  da  li  je  kolegica  Neira  Dizdarević  imala
usmeno ili pismeno i kolega Stojanović. Pismeno. 
Dakle jedno od pitanja kolege Okerića je bilo zatečeno stanje u određenih KJP u kojima je
došlo do promjene uprave. Pa prema prvim saznanjima koja su mi dostavljena od strane v.d.
direktora jednostavno postoje situacije koje su alarmantne. Evo ja ispred sebe imam jedan
izvještaj v.d. direktora KJP ZOI'84 koji mi je kazao da prilikom njegovog dolaska zatekao je
sve blokirane račune, dugovanja od cca preko 10 miliona KM i gubitak na polugodišnjem
nivou od 1,5 KM. Urušeni su sistemi rukovođenja,  prilikom odlaska sa funkcije direktora
prethodnog direktora gospodina Alispahića je zadnji dan bez odluke Vlade Kantona Sarajevo
i obaveznog konkursa zaposleno 16 osoba na neodređeno vrijeme. Svoje mišljenje će dati
Ministarstvo privrede i Ministarstvo pravde i uprave na ovaj postupak koji je po svemu sudeći
nije pravilan, nije legalan. Novci za projekte koji su iskorišteni za plaćanje drugih obaveza.
Planiranje projekata nije urađeno na osnovu realnih prihoda i potreba preduzeća te je s tim
odlukama firma dovedena na svakodnevni nivo zaduženja. Ono što je alarmantno i nadam se i
maloprije sam bio u kontaktu sa direktorom čak je i Elektroprivreda zaprijetila da će danas
zbog  neizmirenih  dugova  izvršiti  isključenje  električne  energije.  Međutim  direktor  me
uvjerava da je u stalnom kontaktu sa predstavnicima Elektroprivrede i da se nada da će se to
riješiti. Zanimljivo je da su se sve ovakve negativnosti počele dešavati u proteklim mjesecima
i kolega direktor koji je došao na poziciju direktora ZOI sada se s njima mora suočiti. Stanje
vertikalnog  transporta  je  izuzetno  loše.  Sistem osneženja  u  koji  je  investirano  preko  5,5,
miliona je van funkcije zbog nemara uposlenika. Ugovori o zakupu prostora su pravljeni sa
dosta  manjom kvadraturom nego što je  stvarna,  to  je  utvrdila  komisija.  A sve u cilju  da
jednom  stanemo,  komisija  je  oformljena  sa  ciljem  da  se  takvim  stvarima  stane  u  kraj.
Uglavnom negdje oko 7 miliona KM je potrebno da bi KJP ZOI'84 mogao da stane na svoje
noge, i bude ustanovljen na puno kvalitetnijim temeljima nego što je do sada. Ja imam puno iz
kontakata koje sam imao do sada sa kolegom direktorom Magodom, imam puno povjerenje
da će on u tome uspjeti  kao i  nova uprava.  Što se tiče Veterinarske stanice,  također  nije
ružičasto. Obaveze prema dobavljačima na dan 3.06 iznosile su oko 203. 000 KM. Dobar dio
se  odnosi  na  opremu  koja  se  po  dva  sporazuma  o  finansiranju  nabavke  opreme  sa
Ministarstvom privrede za koje Veterinarska stanica bila obavezna staviti u funkciju i izvršiti
uplatu prema isporučiocu opreme. Na žalost oprema za mikrobiološki laboratorij  do danas
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nije stavljena u funkciju. Niti je plaćena. Već se nalazi uskladištena u prostorima na Stupu jer
nisu  obezbijeđeni  infrastrukturni  preduvjeti  za  smještaj  i  stavljanje  u  funkciju.  Kreditna
zaduženja u iznosu od 350.000 KM i to prema Raifaisen banci overdraft kredita u odnosu od
200.000 sa obaveznog plaćanja do 21.06. u suprotnom je  bio u obavezi  plaćanja 21.06 u
suprotnom bi uslijedila blokada računa i 150.000 KM dugoročnog kredita na 36 mjeseci u
Zber  banci  ugovor  potpisan  29.04.  Sve  navedene  kreditne  obaveze  su  teret  rješavanje
sadašnjoj upravi a koje će uzeti  u obzir trenutnu finansijsku situaciju,  preduzeće biti  jako
teško izvršavati i Ministarstvo privrede pomoglo da jednostavno ne bi bili blokirani računi,
pomogli smo da se ova situacija privremeno riješi kako bi uposlenici imali plate. Nezakonito
isplaćivanje plata kroz korekciju ličnih dohodaka o čemu nije bio upoznat NO niti je postojala
bilo kakva odluka u pisanoj formi od strane bivšeg menadžmenta. Pretpostavka je da se na taj
način ako uzme se u obzir i doprinosi na plaće firma oštećena za oko 62.000 KM. Ukupne
obaveze  za  neisplaćene  plate  i  doprinose  bile  su  oko  89.000  KM od čega  je  8.300 KM
obaveza za doprinose za ugovor o djelu koji  nisu isplaćeni od februara 2019. kako i ZOI
imamo  situaciju  akumulacije  određenih  dugovanja  u  ovim  proteklih  nekoliko  mjeseci.
Pripravnički  staž  je  u  firmi  obavljalo  16  pripravnika  što  je  također  jako  finansijsko
opterećenje jer pored iznosa koji uplaćuje Zavod za zapošljavanje sve ostale obaveze idu na
teret firme. Itd. Što se tiče Sarajevo šuma tu je također nova uprava registrovala određene
nedostatke kao što su ne postoji  saglasnost za godišnji  plan realizacije šumsko- privredne
osnove i od ranije uspio sam saznati da jednostavno postoje antagonizmi između ranije uprave
Sarajevo šuma i rukovodstva općina Igman i Trnovo, zbog čega ovaj značajan akt nije mogao
biti  usvojen  i  nisu  mogle  biti  urađene  stvari  koje  se  nadam da  će  sada  biti  ispravljene.
Pregovori su počeli. Pogrešna su planiranja, dešavala. Tako da će umjesto 6,6 miliona ove
godine  biti  utrošeno  3,7  miliona.  Malo  više  o  svim  ovim  dešavanjima  će  biti  uskoro
predstavljeno  javnosti  na  press  konferenciji.  A ja  bih  se  sada fokusirao  na  drugo pitanje
kolege Okerića koje se tiče informacija vezano za eksploataciju vode u određenim hotelima
na Ilidži. Nakon što je JKP VIK dostavilo informaciju da postoje indicije da se nelegalno
koristi  voda  u  hotelima  HRD  Hoteli  Ilidža  i  ZU  Banja  Terme  Ilidža,  zatražili  smo  od
inspekcije da izvrši nadzor i da saznamo o čemu je riječ. Inspekcija je 24.06.2019 izvijestila o
provedenom nadzoru Ministarstvo privrede. I Ministarstvo privrede je onda uputilo Vladi na
odlučivanje  sa  određenim  prijedlogom  mjera  tu  izviješće  o  inspekcijskim  radovima.
Uglavnom,  tamo  se  eksploatiše  voda  iz  termalnih  voda  sa  dvije  bušotine  bez  ugovora  o
Zakonu o koncesiji. Postoje neki postupci sudski koji su u toku, koje je Ministarstvo privrede
ranije pokrenulo i oni su u visini preko 700.000 KM. A rukovodstva tih hotela koriste vodu po
nekim svojim računicama. I kada je Ministarstvo privrede u proteklim godinama insistiralo da
dobije tačne informacije po kojem osnovu i koliko se plaća nikada nije bilo u prilici i zbog
toga je bilo u potrebi da pokrene sudske postupke koji su u toku. Ministarstvo privrede je prvi
puta pored tih saznanja o eksploatisanju termalnih voda bez ugovora o koncesiji po prvi puta
saznalo da se tamo koriste iz izvještaja ove inspekcije prvi put saznalo da se koristi voda za
piće bez također  potpisanih ugovora i  koncesija.  Pokrenut  će se sve zakonom predviđene
mjere da se to na neki način adresira i zaustavi. Mi smo.

Ministar Haris Bašić  je dao odgovor kako slijedi:
Ovo je drugo pitanje. Dobro. I iznijeli smo na Vladu, Ministarstvo privrede je imalo svoje
komentare na izvještaj Inspekcije, mi smo to iznijeli na Vladu i Vlada je donijela određene
zaključke na svojoj sjednici 04.07. kojim je obavezala KUIP da vrši stalni inspekcijski nadzor
eksploatacije voda sa aspekta Zakona o vodama, i u kojem se Ministarstvo privrede Kantona
Sarajevo zadužuje da nastavi sa provođenjem aktivnosti u okviru svojih nadležnosti vezano za
sistematsko praćenje korištenje voda. Također je KUIP kao i VIK su bili dužni da dostave sve
svoje nalaze tužiteljstvu Kantona Sarajevo na eventualno postupanje. Uglavnom smo saznali
od direktora KUIP na sjednici  Vlade da iza same bušotine koje se nelegalno koriste vode
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termalne postoje urbanističke a ne postoje građevinske dozvole. I nadamo se da KUIP uspjeti
uz asistenciju policije ili bilo koga da izvrši sva dodatna istraživanja nelegalne eksploatacije
vode. To je što se tiče toga. A kolega Mirza je imao pitanja vezano za kašnjenja u određenim
zakonima. Sve prijedloge izmjena i dopuna Zakona koje ste spomenuli su u postupku. Postoje
određeni razlozi kašnjenja, posebno kada je uhodavanje novih ministara i ministarstava, bile
razne vrste godišnjih odmora koji se koriste u ovom periodu. Uglavnom, uskoro idu prijedlozi
izmjena i dopuna Zakona koje ste pomenuli- što se tiče opšte korisne funkcije šuma, tu imam
pored sebe odnedavno, dvije godine od aprila 2017 nije bila, niko nije bio na poziciji Uprave
za  šumarstvo  što  je  bitno  otežavalo  rad  u  Ministarstvu  privrede.  I  sredstva  koja  su
dodjeljivanja po osnovu ove stavke su bile više proizvoljne od strane ministra. I tome smo
htjeli  stati  u  kraj.  Odnedavno  imamo v.d.  Uprave  za  šumarstvo.  To  je  moj  kolega  Edib
Hamzić koji je iza i sada ponovo institucionaliziramo taj odnos i uskoro će biti po prijedlogu
Sarajevo šuma distribuirana ova sredstva na jedan vrlo transparentan način da će se moći
koristiti po projektima. Također, što se tiče kolege Čelika poslovno industrijske zone morali
smo iako sam obavio razgovore sa načelnicima opština morali smo malo to zaustaviti kada se
pojavio problem sa subvencijom plina nakon odluke Vlade FBIH o poskupljenju plina. Kao
što znate  i  u tu svrhu tekućih rezervi Vlade kako bi mogla biti  izvršena subvencija  plina
barem do 01. januara uplatili smo određena sredstva. I ja sam uplatio po dogovoru na Vladi i
sa budžetske stavke poslovno industrijske zone, što je i potvrđeno rebalansom. I što se tiče
kolegice Bibije Kerle vi ste pitali Zakon o šumama tretira sve što ste spomenuli a zabranu
koju ste  tražili,  odnosno za koju  ste  pitali  ipak to  nije  nadležnost  Kantona to  je  državna
nadležnost.  To  jedino  takvo  nešto  mogao  donijeti  državni  parlament  po  prijedlogu
Ministarstva za ekonomske odnose sa inostranstvom. Ako tu nešto griješim tu je kolega Edib
da ispravi.

Ministrica Amela Sofić  je dala odgovor kako slijedi:
Prije svega dobar dan. Ja vas sve srdačno pozdravljam. Vidim da ima jako puno inicijativa i
pitanja upravo za ovo Ministarstvo. Ja moram da kažem da mi zaista redovno odgovaramo na
sve vaše inicijative i dopise. Pa krenut ćemo redom. Radi se o zastupničkoj inicijativi gospođe
Bilsene Šahman. Ona je dostavljena 14.05. u Skupštinu u službu Skupštine, ja ne znam, da je
potražite, a evo ja ću da pročitam odgovor u cijelosti. 
Doc. dr. Sci. Med Nermane Mehić Basare koja je referentna za ovu vrstu pitanja. Zastupnička
inicijativa je bila donošenje propisa kojim bi se korištenje nargile stavilo pod kontrolu. Dakle
nargila je staro sredstvo za relaksaciju i opuštanje i sigurno da je rekreativno korištenje ne
proizvodi  štetne posljedice  po zdravlje  ljudi.  Suprotno tome prekomjerna  i  česta  upotreba
sigurno izaziva zdravstvene štete zbog čega je neophodna javna edukacija o ovoj supstanci a
posebno donošenje zakonskih propisa vezanih za konzumiranje nargile u populaciji mladih
ljudi. Tu se dakle iznose i preporuke za izmjene i dopune zakonskih propisa koji se odnose na
starosnu dob. Počeci uzimanja duhana, marihuane, nargile pa i alkohola su obično vezani za
rano  adolescentno  doba  a  prema  posljednjim  izvještajima  SZO  sa  tendencom  pomicanja
prema ranijem dobu života 11-13 godina. Hoćete li da čitam ili da vam dostavimo. Dakle
preporuke  koje  treba  da  idu,  znači  to  je  multiresorna  nadležnost  Ministarstva  zdravstva
Kantona Sarajevo, Ministarstva pravosuđa Kantona Sarajevo, Službe za inspekcijske poslove
Kantona Sarajevo,  MUP Kantona Sarajevo  i  ovo je  dakle  sljedeći  korak  interresorno,  ili
multiresorno za rješavanje pitanja.  Sljedeće inicijativa koja se već dugo povlači radi se o
inicijativi uvažene zastupnice Jasne Duraković koja se odnosi na.
Ali ja samo, znate ja upravo to hoću da kažem da smo mi već tri četiri  puta Federalnom
Ministarstvu zdravstva koje je zapravo relevantno za izmjene ovih federalnih propisa. Evo
zadnji puta 31.05. pa opet urgencija 16.05. nikada nismo dobili odgovor. Muk. Tako da ćemo
te inicijative rješavati na Vladi. Što se tiče UO ZZO tu je jedan član farmaceut. Kada je u
pitanju Komisija za lijekove, imamo jednog farmaceuta i jednog kliničkog farmakologa. Za
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sva ostala pitanja koja ste danas postavili radi relevantnosti odgovora koji se referišu na jednu
obilnu dokumentaciju ja vam predlažem da vam dostavim u pisanoj formi. Hvala.

Zastupnik Mirza Čelik je izrazio nezadovoljstvo odgovorom: 
Zahvaljujem  predsjedavajući.  Pa  evo  ja  ću  izraziti  nezadovoljstvo  naravno  odgovorom
ministrice  pravde  i  uprave  i  kazati  da  zaista  ne  poduzimajući  ništa  vezano  za  mišljenje
Ustavnog suda i kazati da nije obavezujući za nas, bar zastupnike je nešto što ja to ne mogu
prihvatiti.  Možda Vlada može prihvatiti da to je neobavezujuće za nju ali za zastupnike u
Skupštini Kantona Sarajevo i evo citirat ću nekoliko odredbi ovog mišljenja i kazati. Imajući
u vidu naprijed  izneseno može se zaključiti  da je  doneseni  ii  osporeni  Zakon izmijenio  i
proširio  nadležnost  i  prava  i  obaveze  itd.  I  zaista  moramo pristupiti  ovom Mišljenju  kao
odgovorni  zastupnici  da  pokrenemo prema Vladi  da  se  ovaj  Zakon  izmijeni  i  uskladi  sa
mišljenjem Ustavnog suda ili mi koji smo se zakleli da ćemo poštovati Ustav i Zakon na jedan
način da podnesemo apelaciju Ustavnom sudu i ocijenimo ustavnost ovog Zakona. I naravno
da nisam zadovoljan odgovorom Vlade vezano za informaciju o stanju u Grasu i VIK-u to bi
trebalo da je neko odgovorio iz Vlade, i mislim da bi zastupnici trebali biti bar informirani
kakva je situacija u Grasu a vjerujem i građana se tiče stanje u Grasu i VIK-u. Hvala.

PREDSJEDAVAJUĆI JE  POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE
IZJAŠNJAVANJU O INICIJATIVI „DA SVE INSTITUCIJE ČIJI JE OSNIVAČ ILI
SUOSNIVAČ  KANTON  SARAJEVO  PREKINU  SARADNJU  SA  SVIM
UGOSTITELJSKIM  OBJEKTIMASVIM  UGOSTITELJSKIM  OBJEKTIMA,
HOTELIMA I DRUGIM PRAVNIM SUBJEKTIMA KOJI IMAJU DUGOVANJA ZA
KOMUNALNE USLUGE, ILI NE DOZVOLJAVAJU KONTROLU POTROŠNJE”. 

NAKON ELEKTRONSKOG GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA
JEDNOGLASNO  (22 „ZA”) USVOJILA INICIJATIVU KAKO JE I PREDLOŽENA.

Nakon izjašnjavanja po Inicijativi uslijedila je  pauza u zasjedanju u trajanju od 20 minuta. 

NASTAVAK NAKON PAUZE

PREDSJEDAVAJUĆI JE  POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE
IZJAŠNJAVANJU O INICIJATIVI ZASTUPNIKA DAMIRA NIKŠIĆA „SKUPŠTINA
KANTONA SARAJEVO PREPOZNAJE, UVAŽAVA I NJEGUJE ANTIFAŠISTIČKO
I DRŽAVO-PRAVNO NASLIJEĐE ZAVNOBIH-A ZAJEDNO SA LIKOM I DJELOM
NJEGOVOG PREDSJEDNIKA DR. VOJISLAVA KECMANOVIĆA ĐEDE”.
 
NAKON ELEKTRONSKOG GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA
VEĆINOM  GLASOVA  (26  „ZA”  I  2  „SUZDRŽANA”)  USVOJILA  INICIJATIVU
ZASTUPNIKA  DAMIRA NIKŠIĆA.

AD – 2.

PRIJEDLOG  ZAKONA  O  IZMJENAMA  I  DOPUNAMA  ZAKONA  O
NABAVLJANJU,  DRŽANJU  I  NOŠENJU  ORUŽJA  I  MUNICIJE  -  HITNI
POSTUPAK

Ministar unutrašnjih poslova  Admir Katica je podnio uvodne napomene po ovom Prijedlogu
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zakona. 
Pitanja  po  Prijedlogu  zakona  o  izmjenama  i  dopunama  Zakona  o  nabavljanju,držanju  i
nošenju oružja i municije imali su sljedeći zastupnici i zastupnice: Senad Hasanović,  Dževad
Poturak,  Elvis Vreto, Mahir Dević, Samir Suljević, Zvonko Marić, Neira Dizdarević, Vibor
Handžić i Admela Hodžić.

Odgovore na pitanja dao je ministar  unutrašnjih poslova Admir Katica,  a nakon njegovog
obraćanja otvorena je diskusija u kojoj su učestvovali: zastupnica Admela Hodžić, zastupnik
Mahir Dević, zastupnik Elvedin Okerić, zastupnik Senad Hasanović, zastupnik Elvis Vreto,
zastupnica  Jasmina  Bišćević-Tokić,  zastupnik  Dževad  Poturak,  zastupnik  Damir  Nikšić,
zastupnica Segmedina Srna Bajramović, zastupnik Samir Suljević i zastupnik Zvonko Marić:

S  OBZIROM  DA  VIŠE  NIJE  BILO  PRIJAVLJENIH  PREDSJEDAVAJUĆI  JE
POZVAO  ZASTUPNIKE  I  ZASTUPNICE  DA  PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O
PRIJEDLOGU  ZAKONA  O  O  IZMJENAMA  I  DOPUNAMA  ZAKONA  O
NABAVLJANJU, DRŽANJU I NOŠENJU ORUŽJA I MUNICIJE.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(25 „ZA”)  DONIJELA OVAJ ZAKON.
 

Nakon realizacije 2. tačke dnevnog reda, predložena je pauza u trajanju od 75 minuta i taj
prijedlog  je  Skupština  prihvatila.  Pauza  je  počela  u  14,15 minuta  a  u  15,30 je  najavljen
nastavak zasjedanja.

NASTAVAK NAKON PAUZE ZA RUČAK

AD – 3.

PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA  O OSNOVNOM
ODGOJU I OBRAZOVANJU- SKRAĆENI POSTUPAK

Prijedlog zakona su zastupnici i zastupnice dobili uz poziv za sjednicu.

Ministrica za obrazovanje, nauku i mlade Zineta Bogunić je u skladu sa članom 158. stav 2)
Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo ukratko obrazložila razloge za donošenje Prijedloga
zakona po skraćenom postupku (citiramo):
„Nadam se da ste se odmorili za vrijeme pauze. Ja vas lijepo pozdravljam. Ja imam zadatak
da vam predložim izmjene zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju koje se tiču proljetnog
odmora  za  učenike  osnovnih  i  srednjih  škola  Kantona  Sarajevo.  Ja  ću  govoriti  prvo  o
izmjenama  Zakona  o  osnovnom  obrazovanje.  Obrazloženje  je  potpuno  isto.  Sadašnjim
zakonom o osnovnom odgoju i obrazovanju koji  je usvojen u 2017 predviđen je proljetni
školski raspust u trajanju od pet dana. Međutim, u dvije godine funkcioniranja tog Zakona,
implementacije on se pokazao kao prilično neproduktivan. Neproduktivan u smislu da prekida
kontinuitet  učenja  učenika,  da  školska  godina  zalazi  treći  dio  juna,  da  se  završava  upis
učenika u srednju školu, završio se u petak 12.juna. Tako da su nam se odužili svi procesi.
Nastavnici  praktično imaju  samo nekoliko dana da se pripreme za iduću školsku godinu.
Otprilike oko 21 je počela priprema nastavnika za iduću školsku godinu i na zahtjev većine
roditelja,  dosta  roditelja,  ne  mogu  reći  većine  roditelja,  nastavnika  i  direktora  mi  smo
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pristupili  ovoj izmjeni.  Ja moram reći da mi nismo anketirali  roditelje,  da sam na Vijeću
roditelja razgovarali o tome da se ovaj proljetni raspust pripoji 1.maju a da se skrati januarski
dio. Međutim kada sam se vratila u Ministarstvu onda su mi rekli da to poskupljuje sav ovaj
proces  i  poskupljuje  ovu izmjenu  zato  što  ta  sedmica  januara  koju  bi  smo mi,  ona  traži
grijanje i iz tih razloga mi smo pristupili ovoj vrsti izmjene. Međutim, ja hoću da vam samo
kažem  da  ćemo  mi  imati  korjenite  promjene  Zakona  o  osnovnom  i  Zakona  o  srednjem
obrazovanju, pa onda  možemo diskutirati i o drugom načinu, ovo je samo privremena mjera
da nam školska godina ne bi trajala do kraja juna. A vjerujte mi da srednje škole dobile su
upisne kvote i upis završen u četvrtak. Oni tek od danas direktori škola kreću u pripreme za
iduću  školsku godinu  što  je  jako  kasno  i  pitanje  je  kvalitetne  pripreme.  I  zbog toga  mi
predlažemo da se član 1 briše stav 8). član 1 je: „Briše se stav 8) člana 3. Zakona o osnovnom
odgoju i obrazovanju (Sl. Novine Kantona Sarajevo broj 23/17, 33/17 a kojim je  bio propisan
proljetni odmor za učenike osnovnih škola i to u trajanju od pet radnih dana u prvoj sedmici
aprila.  Član  2.  propisuje  stupanje  na  snagu  propisa.  U  skladu  sa  članom  158.  stav  1
Poslovnika  o  radu  Skupštine  Kantona  Sarajevo  predlaže  se  da  se  prijedlogom Zakona  o
izmjeni Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju donese po skraćenoj proceduri jer nije u
pitanju obiman i složen Zakon i ne iziskuje nikakve finansijske dodatne obaveze. Dobili smo
od Ureda za zakonodavstvo i od Ministarstva pravde da je ova izmjena i dopuna Zakona u
skladu sa svim procedurama.”

Nakon obraćanja ministrice otvoren je prostor za pitanja i diskusiju o postupku donošenja
ovog Prijedloga zakona, a jedini prijavljeni su bili Dževad Poturak, zastupnic Bibija Kerla i
zastupnik Mahir Dević.

S  OBZIROM  DA  VIŠE  NIJE  BILO  PRIJAVLJENIH  PREDSJEDAVAJUĆI  JE
POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU  DA LI
ĆE  SE  PRETRES  PRIJEDLOGA  ZAKONA   O  IZMJENAMA  I  DOPUNAMA
ZAKONA  O  OSNOVNOM  ODGOJU  I  OBRAZOVANJU  PROVESTI  PO
SKRAĆENOM POSTUPKU.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(28 „ZA”) PRIHVATILA PRIJEDLOG DA SE PRETRES PRIJEDLOGA ZAKONA
PROVEDE PO SKRAĆENOM POSTUPKU.

Predsjedavajući je konstatovao da nema prijavljenih za pitanja i diskusiju.
                                                   
PREDSJEDAVAJUĆI JE  POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE
IZJAŠNJAVANJU O  PRIJEDLOGU   ZAKONA  O  IZMJENAMA  I  DOPUNAMA
ZAKONA O OSNOVNOM ODGOJU I OBRAZOVANJU.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(28 „ZA”)  DONIJELA OVAJ ZAKON. 

AD – 4.

PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA  O SREDNJEM
OBRAZOVANJU- SKRAĆENI POSTUPAK

Prijedlog zakona su zastupnici i zastupnice dobili uz poziv za sjednicu.
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S  OBZIROM  DA  NIJE  BILO  PRIJAVLJENIH  ZA  DISKUSIJU,  A  UVODNIH
NAPOMENA  NIJE  BILO,  PREDSJEDAVAJUĆI  JE  POZVAO  ZASTUPNIKE  DA
PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU DA LI ĆE SE PRETRES PRIJEDLOGA ZAKONA O
IZMJENAMA  I  DOPUNAMA ZAKONA  O  SREDNJEM  OBRAZOVANJU
PROVESTI PO SKRAĆENOM POSTUPKU.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(28 „ZA”) PRIHVATILA PRIJEDLOG DA SE PRETRES PRIJEDLOGA ZAKONA O
IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O SREDNJEM OBRAZOVANJU PROVEDE
PO SKRAĆENOM POSTUPKU.

Nakon usvajanja procedura donošenja Zakona, pedjedavajući je konstatovao da nema uvodnih
napomena te da nema prijavljenih za pitanja. Jedini diskutanti po ovoj tački dnevnog reda bili
su zastupnica Segmedina Srna Bajramović i zastupnik Damir Marjanović.

PREDSJEDAVAJUĆI  JE  ZAKLJUČIO  DISKUSIJU  I  POZVAO  ZASTUPNIKE  I
ZASTUPNICE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ZAKONA  O
IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O  SREDNJEM OBRAZOVANJU.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(28 „ZA”)  DONIJELA OVAJ ZAKON. 

AD – 5. 

PRIJEDLOG ZAKONA O UDŽBENICIMA U KANTONU SARAJEVO

Prijedlog zakona su zastupnici i zastupnice dobili uz poziv za sjednicu.
Ministrica za obrazovanje, nauku i mlade Zineta Bogunić je podnijela uvodne napomene po
ovom Prijedlogu zakona. 

Nakon  uvodnih  napomena  otvoren  je  prostor  za  pitanja.  Pitanja  su  postavili/le  sljedeći
zastupnici i zastupnice:  Dževad Poturak, Mahir Dević, Damir Marjanović, Neira Dizdarević,
Bibija Kerla i Jasmina Bišćević-Tokić.

Odgovore na pitanja  vezano za ovaj Prijedlog zakona dala je ministrica  Zineta  Bogunić i
nakon njenog obraćanja otvorena je diskusija u kojoj su učestvovali/le sljedeći zastupnici i
zastupnice:  Mahir  Dević,  Igor  Stojanović,  Damir  Marjanović,  Neira  Dizdarević,  Jasna
Duraković, Bibija Kerla, Segmedina Srna Bajramović i Vedran Jakupović.   

U diskusiji zastupnice Segmedine Srne Bajramović predložen je i zaključak koji će se dati na
izjašnjavanje Skupštini nakon glasanja o samom zakonu. 

PREDSJEDAVAJUĆI JE  POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE
IZJAŠNJAVANJU O  PRIJEDLOGU  ZAKONA  O  UDŽBENICIMA  U  KANTONU
SARAJEVO.

NAKON  GLASANJA  KONSTATOVANO  JE  DA  JE  SKUPŠTINA  VEĆINOM
GLASOVA (21 „ZA” 4 „PROTIV”)  DONIJELA OVAJ ZAKON. 
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Sekretarka  po  ovlaštenju  Almira  Kulovac  Šetkić  provodi  pojedinačno  izjašnjavanje  jer  je
izražena sumnja u glasanje.

1. Aljović Hamed OPRAVDANO ODSUTAN
2. Bešlija Vildana ZA
3. Bišćević-Tokić Jasmina PROTIV
4. Čampara Aljoša ODSUTAN
5. Čelik Mirza PROTIV
6. Ćosović-Hajdarević Samra- PROTIV
7. Delalić Sabahudin OPRAVDANO ODSUTAN
8. Dević Mahir ODSUTAN
9. Dizdarević Neira ZA
10. Duraković Jasna ZA
11. Handžić Vibor ZA 
12. Hasagić Amra ODSUTNA
13. Hasanović Senad ZA 
14. Hodžić Admela ODSUTNA
15. Jakupović Vedran ZA 
16. Junuzović-Kaljić Amra ZA 
17. Kerla Bibija ZA 
18. Konaković Elmedin ZA 
19. Krstić Danijela ZA 
20. Marić Zvonko ZA 
21. Marjanović Damir ZA 
22. Mekić Amel OPRAVDANO ODSUTAN
23. Memić Arijana ZA 
24. Milavica Sead ZA 
25. Nikšić Damir ZA 
26. Okerić Elvedin ZA 
27. Pecikoza Fahrudin ODSUTAN
28. Pleho Haris OPRAVDANO ODSUTAN
29. Poturak Dževad ZA 
30. Srna- Bajramović Segmedina ZA 
31. Stojanović Igor ZA 
32. Suljević Samir ZA 
33. Šahman Bilsena ZA 
34. Viteškić Smiljana PROTIV
35. Vreto Elvis ZA 

NAKON  POJEDINAČNOG  IZJAŠNJAVANJA  KONSTATOVANO  JE  DA  JE
SKUPŠTINA  VEĆINOM  GLASOVA  (22  „ZA”  4  „PROTIV”)   DONIJELA  OVAJ
ZAKON. 

NAKON USVAJANJA ZAKONA SKUPŠTINA SE IZJASNILA O ZAKLJUČKU ZASTUPNICE
SEGMEDINE SRNE BAJRAMOVIĆ:
„Traži se  od Vlade  Kantona Sarajevo  da primjenom novog Zakona o udžbenicima uradi
fiskalnu procjenu, o tome su govorili kolege prije mene, i time utvrditi finansijski osnov, kao
preduslov usvajanja odluke o dodjeli besplatnih udžbenika učenicima na području Kantona
Sarajevo „za školsku godinu 2020/21”.
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SKUPŠTINA JE VEĆINOM GLASOVA (22 „ZA” I 4 „PROTIV”) USVOJILA OVAJ
ZAKLJUČAK.

AD – 6.

PRIJEDLOG  ODLUKE  O  DAVANJU  SAGLASNOSTI  NA  ZAKLJUČIVANJE
UGOVORA  O  KUPOPRODAJI  NEKRETNINE  ZEMLJIŠTA  OZNAČENOG  KAO
K.Č. BR. 496/1, U NARAVI VOĆNJAK 3. KLASE, POVRŠINE 1700 M2, UPISANOG
U  Z.K.  IZVADKU  BROJ  1600  KO  SP  DONJI  BUTMIR,  IZMEĐU  KANTONA
SARAJEVO, KAO KUPCA SA JEDNE STRANE I VANOVAC ZORE, VANOVAC
FADILE I VANOVAC BORIŠE KAO PRODAVCA, S DRUGE STRANE;

Prijedlog odluke su zastupnici dobili uz poziv za sjednicu. 

Ministar prostornog uređenja,  građenja i zaštite okoliša Damir Filipović je podnio uvodne
napomene po ovom Prijedlogu odluke  a pitanja za ministra imali su  zastupnik Elvis Vreto,
zastupnik Mirza Čelik, zastupnik Zvonko Marić, Bibija Kerla i zastupnik Zvonko Marić.    

S OBZIROM DA NIJE BILO PRIJAVLJENIH ZA RASPRAVU PREDSJEDAVAJUĆI
JE  POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O
PRIJEDLOGU  ODLUKE  O  DAVANJU  SAGLASNOSTI  NA  ZAKLJUČIVANJE
UGOVORA  O  KUPOPRODAJI  NEKRETNINE  ZEMLJIŠTA  OZNAČENOG  KAO
K.Č. BR. 496/1, U NARAVI VOĆNJAK 3. KLASE, POVRŠINE 1700 M2, UPISANOG
U  Z.K.  IZVADKU  BROJ  1600  KO  SP  DONJI  BUTMIR,  IZMEĐU  KANTONA
SARAJEVO, KAO KUPCA SA JEDNE STRANE I VANOVAC ZORE, VANOVAC
FADILE I VANOVAC BORIŠE KAO PRODAVCA, S DRUGE STRANE.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(26 „ZA”) DONIJELA OVU ODLUKU.

AD – 7.

PRIJEDLOG  ODLUKE  O  OSNIVANJU  JAVNE  USTANOVE  INSTITUT  ZA
RAZVOJ PREDUNIVERZITETSKOG OBRAZOVANJA KANTONA SARAJEVO

Prijedlog odluke su zastupnici  i zastupnice dobili/le uz poziv za sjednicu  a uvodne napomene
podnijela je ministrica za obrazovanje, nauku i mlade Zineta Bogunić. 

Nakon uvodnih napomena otvoren je prostor za pitanja i diskusiju.  Na listi prijavljenih bili su
sljedeći  zastupnici   i  zastupnice:  Bibija  Kerla,  Mahir  Dević,  Aljoša  Čampara,  Jasmina
Bišćević-Tokić, Mirza Čelik, Elvedin Okerić,  Damir Marjanović. Vedran Jakupović,  Vibor
Handžić, i Damir Nikšić. 

Sekretar Ministarstva obrazovanja Abid Fejzić se obrati Skupštini i dao odgovore na pojedina
pitanja a nakon njega odgovore i komentare su dali  ministrica Zineta Bogunić, ministrica
Lejla Brčić i član radne grupe Hasan Zemanić.
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NAKON  ZAKLJUČENE  DISKUSIJE  PREDSJEDAVAJUĆI  JE   POZVAO
ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU  O PRIJEDLOGU
ODLUKE  O OSNIVANJU  JAVNE  USTANOVE  INSTITUT  ZA  RAZVOJ
PREDUNIVERZITETSKOG OBRAZOVANJA KANTONA SARAJEVO.

NAKON  GLASANJA  KONSTATOVANO  JE  DA  JE  SKUPŠTINA  VEĆINOM
GLASOVA (21 „ZA”5 „PROTIV”) DONIJELA OVU ODLUKU.

AD – 8. 

PRIJEDLOG  ODLUKE  O  VRŠENJU  OVLAŠTENJA  SKUPŠTINE  U  JAVNIM
PREDUZEĆIMA ČIJI JE OSNIVAČ KANTON SARAJEVO

Prijedlog odluke zastupnici i zastupnice su dobili/le uz poziv za sjednicu a ministrica pravde i
uprave  Lejla  Brčić  je  podnijela  uvodne  napomene.  Po  ovo  tački  dnevnog  reda  jedini
prijavljeni  za pitanja  i  diskusiju  bili  su zastupnik Mahir  Dević i  predsjedavajući  Elmedin
Konaković.

NAKON  ZAKLJUČENE  RASPRAVE  PREDSJEDAVAJUĆI  JE  POZVAO
ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU  O PRIJEDLOGU
ODLUKE O VRŠENJU OVLAŠTENJA SKUPŠTINE U JAVNIM PREDUZEĆIMA
ČIJI JE OSNIVAČ KANTON SARAJEVO. 

REZULTATI GLASANJA SU BILI (16 ”ZA”, 5 „SUZDRŽANIH” I 2 „PROTIV”).

Sekretarka  po  ovlaštenju  Almira  Kulovac  Šetkić  provodi  pojedinačno  izjašnjavanje  jer  je
izražena sumnja u elektronsko glasanje:

1. Aljović Hamed OPRAVDANO ODSUTAN
2. Bešlija Vildana ZA
3. Bišćević-Tokić Jasmina ODSUTNA
4. Čampara Aljoša ODSUTAN
5. Čelik Mirza PROTIV
6. Ćosović-Hajdarević Samra ODSUTNA
7. Delalić Sabahudin OPRAVDANO ODSUTAN
8. Dević Mahir PROTIV
9. Dizdarević Neira ZA
10. Duraković Jasna ZA
11. Handžić Vibor ZA 
12. Hasagić Amra PROTIV
13. Hasanović Senad SUZDRŽAN 
14. Hodžić Admela PROTIV
15. Jakupović Vedran ZA 
16. Junuzović-Kaljić Amra ZA 
17. Kerla Bibija ODSUTNA 
18. Konaković Elmedin ZA 
19. Krstić Danijela ZA 
20. Marić Zvonko ZA 
21. Marjanović Damir ODSUTAN
22. Mekić Amel OPRAVDANO ODSUTAN
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23. Memić Arijana ZA 
24. Milavica Sead SUZDRŽAN 
25. Nikšić Damir ZA 
26. Okerić Elvedin ZA 
27. Pecikoza Fahrudin ODSUTAN
28. Pleho Haris OPRAVDANO ODSUTAN
29. Poturak Dževad ZA 
30. Srna-Bajramović Segmedina ZA 
31. Stojanović Igor ZA 
32. Suljević Samir ZA 
33. Šahman Bilsena ZA 
34. Viteškić Smiljana PROTIV
35. Vreto Elvis SUZDRŽAN

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA  SKUPŠTINA NIJE DONIJELA (17
„ZA”, 5 „PROTIV” I 3 „SUZDRŽANA”)  OVU ODLUKU.

AD – 9.

PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI ZAVODU ZA IZGRADNJU
KANTONA  SARAJEVO  ZA  POTPISIVANJE  UGOVORA  O  KUPOPRODAJI
NEKRETNINE  PUTEM  NEPOSREDNE  POGODBE  SA  AMBASADOM  DRŽAVE
KATAR U SVRHU OBLIKOVANJA GRAĐEVINSKE PARCELE

Prijedlog odluke su zastupnici i zastupnice dobili uz poziv za sjednicu. 

Direktor Zavoda za izgradnju Mirza Hulusić je podnio uvodne napomene po ovom prijedlogu
odluke i nakon njegovog izlaganja jedisni diskustant koji je postavio pitanje i dao komentar
bio je Zvonko Marić.

S OBZIROM DA NIJE BILO VIŠE PRIJAVLJENIH ZA PITANJA ILI DISKUSIJU
PREDSJEDAVAJUĆI JE  POZVAO ZASTUPNIKE I ZASTUPNICE DA PRISTUPE
IZJAŠNJAVANJU  O  PRIJEDLOGU  ODLUKE  O  DAVANJU  SAGLASNOSTI
ZAVODU  ZA  IZGRADNJU  KANTONA  SARAJEVO  ZA  POTPISIVANJE
UGOVORA O KUPOPRODAJI NEKRETNINE PUTEM NEPOSREDNE POGODBE
SA AMBASADOM DRŽAVE KATAR U SVRHU OBLIKOVANJA GRAĐEVINSKE
PARCELE.

NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO
(23 „ZA”) DONIJELA OVU ODLUKU.

S  OBZIROM  DA  SU  ISCRPLJENE  SVE  TAČKE  DNEVNOG  REDA
PREDSJEDAVAJUĆI  ELMEDIN  KONAKOVIĆ  JE  ZAKLJUČIO  RAD  NA  11.
SJEDNICI I ZAHVALIO SE ZASTUPNICIMA I ZASTUPNICAMA NA PRISUSTVU.
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Zapisnik izradila: 
Jasminka Deliahmetović

Po ovlaštenju

              S E K R E T A R                                          P R E D S J E D A V A J U ĆI

SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO             SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO

  Almira Kulovac Šetkić, dipl. Pravnik                              Elmedin Konaković
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